
PRoroK6r Nr .!!rnon

ze wsprilnego posiedzenia Komisji:
- Rewizyjnej
- Strategii, Budzetu, Gospodarki i Rolnictwa,
- O6wiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji
- Bezpieczefistwa Publicznego, Zdrowia i Opieki Spolecznej

Rady Miejskiej w Parczewie, ktore odbyto sig 24 kwietnia 2017 r.
Rozpoczgcie posiedzenia: godz. 900.

Zakonczenie posiedzenia: godz. 1800.

Protokolant - Bozena Topolewska - Inspektor w Urzgdzie Miejskim
W posiedzeniu udzial wzigli czlonkowie komisji wg zalEczonej listy obecnoSci.
Nieobecni czlonkowie komisj i :

Wszyscy czlonkowie komisji byli obecni.

Ad. I
Przewodniczqcy Komisji Rewiryjnej Osm6lski Zygfryd otworzyl posiedzenie i zglosil
wniosek, aby prowadz4cym posiedzenie byl radny Szych Henryk - przewodniczqcy Komisji
Strategii, Budzetu, Gospodarki i Rolnictwa. Wniosek zostal przyjEty jednoglo6nie, w zwrqzku z
powyzszym, posiedzenie prowadzil p. Szych Henryk - przewodnicz4cy Komisji Strategii'
Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa
PrzewodniczEcy posiedzenia powital obecnych. Na podstawie list obecnoSci stwierdzil, ze

wszystkie komisje posiadaj4 quorum do podejmowania prawomocnych rozstrzygnig6.

Nastgpnie przedstawil proponow any por zqdek posiedzenia.

2. Przyjgcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w dniu 30 marca 2017 r,.

3. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji zadan z zakresu kultury i kultury frzycznej za 2016 r.

4. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji zadafi z zakresu promocji za 2016 r.

5. Rozpatrzenie sprawozdania zrealizacji Programu wsp6lpracy Gminy Parczew z

organizacjamipozarzqdowymi oraz innymi podmiotami prowadzqcymi dzialalnoSd pozytku
publicznego 2a2076 r.

6. Rozpatrzenie sprawozdania z dzialalnoSci Miejskiego OSrodka Pomocy Spolecznej w
Parczewie za2016 r.

7. Rozpatrzenie sprawozdania zreahzacji Programu Profilaktyki i Rozwi4zywania Problem6w
Alkoholowych oraz z Programu Przeciwdzialania Narkomanii za2016 r.

8. Ocena zasob6w pomocy spolecznej zarok2016 dla Gminy Parczew

9. Sprawo zdanie z dzialalnoSci Burmistrza za I kwartal 2017 t.

l0.sprawozdanie z wykonania uchwal Rady Miejskiej Parczewie podjgtych w I kwartale 2017 r.

ll. Zaopiniowanie analizy stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy.

12. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego z dzialalnoSci kompleksu sportowo-

rekreacyjnego przy Szkole Podstawowej Nr 2 zarok20l6.
13. Debata o aktualnym stanie uregulowari dotyczqca polityki przestrzennej w gminie w
kontekScie wyroku NSA z 29 vnzelnia2016 r.

14. Zaopiniowanie projektow uchwal w sprawie:
14.1. wyraaenia zgody na wsp6ldzialanie gminy Parczew z Powiatem i innymi gminami

Powiatu Parczewskiego przy rcalizacji wsp6lnego zadania pod nazw4 ,,DoZynki
Gmin z terenu Powiatu Parczewskiego"

14.2. zmian wieloletniej prognozy finansowej
14.3. zmian budzetu gminy na2017 r.

7 4.4. zaci4gnigcia kredytu
14.5. zmiany nazwy ulicy polozonej w granicach administracyjnych miasta Parczewa

14.6. zmiany nazwy ulicy polozonej w granicach administracyjnych miasta Parczewa

14.7. zmiany nazwy ulicy polozonej w granicach administracyjnych miasta Parczewa

14.8. nadanianazwy rondu polozonemu w Parczewie
14.9. nadania nazwy rondu polozonemu w Parczewie

15. Sprawy r62ne. </, I



Przewodnicz1cy zapytal, czy do porz4dku posiedzenia bEd4 wrloszone uwagi.
Radny Czarnacki Wieslaw zglosil wniosek, aby z porz4dku posiedzenia wyprowadzi6 pkt l3
z uwagi na to, ze jest wiele punkt6w na dzisiejsze posiedzenie, ponadto radni powinni
otrzymac materialy dotycz4ce tej debaty. Proponuje, aby debata odbyla sig na odrgbnym
posiedzeniu komisji.
Radny Szych Henryk - przewodniczqcy Komisji Strategii przypomnial, 2e radni powinni
otrzymaf, materialy dotycz4ce temat6w obrad, w wymaganym terminie, co pomogloby
przygotowa6 sig do dyskusji.
Przewodnicz4cy komisji Strategii poddal wniosek o wyprowadzenie pkt 13 z porz4dku pod
glosowanie.
Wniosek przyjgto pozytywnie 4 glosami za, przy 3 wstrzymuj4cych.
Nastgpnie poddal pod glosowanie porz4dek posiedzenia po zmianie.
Porz4dek posiedzeni a zostal przyjEty j ednogloSnie.

Ad.2
Przewodnicz1cy posiedzenia poinformowal, 2e projekt protokolu czlonkowie komisji
otrzymali drog4 e-mailow4 i mozna bylo wnosii uwagi. Dodal, iz wplyngty uwagi i zostaly one
uwzglgdnione.
Nastgpnie poddal przyjgcie protokolu pod glosownie stalych Komisji.
W wyniku glosowania protokol przyjEto jednogloSnie.

Ad.3
Sprawozdanie z z realizacji zadah z zakresu kultury i kultury frzycznej za 2016 r. przedstawil
Kierownik Referatu OSwiaty i Kultury Stanislaw Chojak.
Nadmienil, i2 zadania z zakresu kultury i kultury fizycznej realizowane sq przez trzy
podstawowe jednostki czyliParczewski Dom Kultury, Miejsko-Gminn4 Bibliotekg Publiczn4 i
Miejski O3rodek Sportu i Rekreacji w Parczewie. Wspomagane s4 one przez Swietlice
wiejskie, wiejskie centra kultury i jednostki OSP.
Kierownik om6wil zakres dzialania poszczeg6lnych jednostek podkreSlaj4c ich duze
zaangu2owanie w realizowanie zadai. Zaznaczyl, i2 w Parczewskim Domu Kultury przybyly
dwie nowe formy zajgc, jest to zesp6l tarica ludowego - dwie grupy oraz kolo regionalne,
skupiaj4ce 25 os6b. Jego celem jest poznanie historii i tradycji regionu. Ponadto jest llstalych
k6l zainteresowaf dla dzieci, mlodzieiLy i senior6w, aktywnie dziala Parczewska Kapela
Podw6rkowa Taaka Paka. W 2016 roku PDK byl gl6wnym organizatorem 29 imprez dla
mieszkaric6w. Jako ,,sztandarowe" wymienic molna koncert kolgd, wiosenne prezentacje
artystyczne, kiermasz wielkanocny, Otwarte dni funduszy europejskich, Dzieh dziecka, Zlot
kapel podw6rkowych, Noc Swigtojariska, Dni Parczewa, Jarmark Jagiellofrski, Dzieh seniora,
Kulturalne Forum mlodzie|y.
W Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej zmienil sig dyrektor plac6wki ze wzglgdu na
przejScie p. Bonik na emeryturg. Obecnie dyrektorem jest p. Marian Kowalski. Biblioteka
posiada dwie filie wiejskie - w Przewloce i TySmienicy. W 2016 roku zakupiono 885 nowoSci.
Wypoiryczefr bylo LEcznie 13984, ponad 7 tysigcy material6w bibliotecznych udostgpniono na
miejscu. tr-qcznie Biblioteka posiada 13 stanowisk komputerowych z dostqpem do Intemetu, po
2 w filiach i 9 w siedzibie w Parczewie. Do wsp6lpracy zapraszane s4 r6zne grupy, od
przedszkolakow po senior6w. Biblioteka aktywnie wl4cza sig takze w organizacjg imprez.
MOSiR realizuje gl6wnie zadania z zakresu kultury frzycznej, ale wsp6lpracuje takae przy
organizacji duzych imprez plenerowych. Wspolpracuje z klubami sportowymi, na boisku
MOSiR organizowane s? zawody strazackie. W 2016 roku, oprocz Dni Parczewa i Przegl4du
Kapel, na obiekcie MOSiR zorganizowany zostal koncert dla uczestnikow Swiatowych Dni
Mlodzie?y. MOSiR posiada wypoiryczalnig sprzgtu sportowego, gl6wnre lyzew, z ktorej
korzysta wiele os6b w okresie zimowym.
Opr6cz trzech wymienionych instytucji, zadania z dziedziny kultury i kultury frzycznej
realizowane sE przez kompleks sportowo-rekreacyjny Jelonek przy SP nr 2, orliki i boiska
wielofunkcyjne przy szkolach podstawowych i gimnazjum. oraz przez Mlodziezow4 Orkiestrg
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Podsumowuj4c, Kierownik referatu podkeSlil, 2e wszystkie instytucje wykonaly swoje
zadania w stu procentach, dyrektorzy optymalnie wykorzystali przyznane Srodki. Brakuje
miejsca, gdzie moglibySmy organizowa(, imprery na wigkszq skalg bez wzglgdu na warunki
pogodowe st4d proSba, aby w perspektywie czasowej zorganrzowa6 tak4 salg.

Przewodnicz4cy posiedzenia Szych Henryk prosi o kr6tsze omawianie dokument6w, gdyZ
kaZdy z radnych otrzymal i zapoznal siE z treSci4 sprawozdan. Zapytal, czy bgd4 pytaniab4dL
uwagi do sprawozdania.
Radny WiSniewski Adam zglosil kilka uwag do treSci sprawozdania:
- koncert kolgd wymieniony byt jako nowoSi, abyl juz organizowany w 2015 roku, wigc nie
jest to nowoSi;
- odnosi wrazenie, 2e wigkszoS(, zadah realizowanych jest ptzez PDK;
- na czym polega Dzieh pluszowego misia organizowany przez Bibliotekg?
- kilka turniejow tenisa ziemnego w MOSiR odbywalo sig w ten spos6b, 2e bylo dwoch
uczestnik6w i pracownik z obslugi. Radny zwyaca uwagg na niskie zainteresowanie tymi
imprezami.
- Komisja Oswiaty zapoznala sig z wnioskiem o wymiang okien w szatni oraz przejgcie

budynku po hydroforni, ktory jest wlasnoSci4 ZUK. Budynek szatni bgdzie podlegal

termomodernizacji, ale radny nie widzi dziala( w kierunku przejgcia tego budynku, nie widzi
tel dzialan w celu remontu barierek na boisku asfaltowym. Scena wprawdzie zostala

odmalowana, ale nie bylo remontu dachu sceny, mimo ze Komisja OSwiaty na wyjazdowym
posiedzeniu w lecie 2016 roku zwracala uwage na stan sceny, dachu sceny oraz podlogi sceny

stan lowi4cej dach pomieszczeri pod scenq. Czy wyceniano koszty ewentualnego remontu

sceny? Uwazam, ze dach jest w stanie uwi4czaj4cym wizerunkowi miasta.

- co roku w sprawozdaniu uzywane s4 te same zwroty ,,przybywa nowych form spgdzania

wolnego czasu" oraz ,,nalezy rozwaZyt podwyzki plac dla pracownik6w". Zadal pytanie do

Kierownika Referatu OSwiaty, jakich dzialah oczekuje ze strony radnych w zwi4zku z niskimi
placami pracownik6w instytucji oSwiatowych i sportowych? Radni nie maj4 wplywy na place

pracownik6w jednostek, kt6re s4 determinowane konstrukcj4 budzetu gminy, rada nigdy nie

kwestionowala naklad6w na kulturg proponowanych przez Burmistrza w projekcie budzetu.

Radny Osm6lski Zygfryd zadal kilka pytari:
- jako jedno z zadah w statucie jednostek jest pozyskiwanie 5rodk6w. Ile w 2016 roku Srodk6w

pozyskano przez MOSiR?
- jaki sprzgt zakupiono i na jak4 kwotg?
- we wnioskach pokontrolnych Komisja zwr6cila uwagq na barierki ochronne przy lodowisku.

Co Pani dyrektor zamierza z tym zrobi(? Budynek po hydroforni - ZUK zabral swoje

urzqdzema. co zamierza sig ztym zrobic?
- odnoSnie obiektoW w sprawozdaniu m6wi sig ,ze sq one dostgpne dla mieszkaric6w i wiele

os6b korzy sta zbieani. Radny chcial z wnukami skorzystai zbiezni i zostal wyproszony pltzez

pracownika.
- proSba o szersze wyjaSnienie odnoSnie wycigcia zagraZajqcych drzew i posadzenia 20 ptzy

ogrodzeniu.
Radny Wr6blewski Adam zaznaczyl, iZ nie zgadza sig z radnym WiSniewskim, ze nic sig tam

nie dzieje, gdyz wiemy, ze biblioteka ma pelnid pewne funkcje i ze sprawozdania wynika, ze

wiele form popularyzacji czytelnictwa jest realizowanych. Publikacja ,,Kultura Ziemr
Parczewskiej" opracowana i wydana przez Miejsko-Gminnq Bibliotekg Publiczn4 w Parczewie

zo stala nagrodzona Wawrzy nem.

Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw zauwairyL, ze w sprawozdaniu byly wymienione

inwestycje i remonty, natomiast uwaaa, ze w wymienionych dzialaniach trudno dopatrze6 sig

inwestycji czy remont6w, raczej s4 to biez4ce prace konserwacyjne.

Radna Bojko Bo2ena poinformowala, Zejedna z mieszkanek Parczewa startuje w konkursie

Miss Polski. Radna zachgca do zaglosowania na ni4 na stronie intemetowej.

Burmistrz Parczewa Pawel Kgdracki odni6sl siE do pytari radnych zaznaczaiqc,2e zakres

tego, co jesteSmy w stanie zrobic na MOSiR czy w innych jednostkach zale?y od tego, jakimi

Srodkami dysponuje jednostka. JeSli chodzi o Srodki, to z program6w Srodki na sport s4

sig do budowy Skate Parku.

3

ograniczone. Z Lokalnej Grupy Rybackiej przyn,rerzamy



Kosztorysy remont6w byly przedstawione, ale remonty mog4 byi realizowane tylko ze
Srodkow wlasnych. Budynek hydrofomi nie zostal jeszcze przekazany dla MOSiR.
Dyrektor MOSiR p. Agnieszka Przekora odpowiedziala na pytanie dotycz4ce pozyskanych
Srodk6w, ze pozyskano 7.000,- zl na sprzqt i zakupiono za tg kwotg LyZW, rakiety do tenisa,
pileczki, kije do bilarda i drobne rzeczy na silownig. Przyznata. ze barierki s4 w oplakanym
stanie, ale koszt ich wymiany to ok. 60.000,- zl. W tym roku bgdzie to tylko zalatane, a w
latach kolejnych postara siE co roku wymieniai po odcinku. Na budynek po hydroforni staramy
sig odszuka6 dokumenty, na bieznig zaprasza od godz. 700 do 2100. Wycinka drzew obejmowala
2 dgby kolo budynku, gdy? stanowily one zagroilenie, 2e mog4 sig przewr6ci6, w to miejsce
zostanq posadzone lipy. Wycigto jeszcze brzozy tu, gdzie jest dodatkowy wjazd. Posadzone
zostaly 24 sosny przy ogrodzeniu z cmentarzem. Na tamtym boisku graj4 mlodsze dzieci i jak
jest wiatr, z z drzewami jest zaciszniej. Now4 inwestycj4 bylo wybudowanie oSwietlenia. Je6li
chodzi o zainteresowanie imprezami, to na turnieju bylo 12 uczestnikow. Informacja byla na
stronie internetowej, w prasie lokalnej. By6 moze malo os6b gra w tenisa.
Radny Osmdlski Zygfryd proponuje wykonywanie barierek na raty, w zalelnoici od Srodk6w
finansowych. Od strony budynku asfalt jest o 7 cm niilszy niz od strony sceny. Radny
proponuje,aby zaczqt od wyr6wnania asfaltu, a potem bandy.
Radna KopiS Monika proponuje zwr6cii uwagg na bezpieczefistwo dzieci przy wejSciu na
lodowisko. To jest uwaga rodzic6w.
Radny Wi5niewski Adam powiedzial, 2e nie krytykowal dzialah Biblioteki, spytal tylko o
Dzien pluszowego misia. Jest bardzo czgsto obecny podczas uroczysto5ci i imprez
organizowanych przez instytucje kultury, nie widzial na nich nigdy radnego Wr6blewskiego,
ktory wyglasza takie opinie.
Radny Szych Henryk twaZa, 2e sprawozdanie w zakresie kultury i sportu powinno byi w
oddzielnych dokumentach. Radny jest pelen uznania odno6nie dzialafi realizowanych przez
instytucje kultury, gdyz mimo skromnych warunk6w lokalowych mamy czym sig pochwali6,
natomiast ma wiele zastrzelen do dzialan w zakresie sportu. Radny uwtza, ze nowy dyrektor
po objgciu funkcji powinien wykazae, duz4 operatywnoS6, a tu niestety stan infrastruktury na
MOSIR sig nie zmienii.
Radna KopiS Monika zatwafila,2e dotychczas prasa i inne media donosily o sukcesach
mlodziezy w sporcie, teraztego nie widzi i to jest przykre, 2e nie mamy czym sig pochwalid.
Dyrektor Biblioteki p. Kowalski Marian wyjaSnil, 2e ,,Dzieh pluszowego misia", o ktory
pytal radny Wi(niewski, jest to og6lnopolska akcja promuj4ca czytelnictwo wSrod
najmlodszych, wl4czaj4 siE w tg akcjg biblioteki w kraju.
Burmistrz nadmienil, 2e z sprawozdaniu zabraklo pewnych liczb odnoSnie budzet6w
jednostek. Nadmienil,2e wiele os6b jest w sekcjach Victorii, grupa l0-osob stanowi druzyng
siatkowki, w ciqgu roku rozegrano kilkadziesi4t mecz6w w pilkg halow4. Chcial u6wiadomi6,
2etrzeba codziennie by6 na obiekcie stadionu, aby zauwa|ycile os6b korzysta z tego o5rodka
mimo tak skromnego bud2etu.
Kierownik Chojak Stanislaw przypomnial, ze dyrektorzy dzialq4 w ramach budzetu a Srodki
rozdzielane s4 na r6zne dzialania wszystkich trzech instytucji razem i nie mozna tych instytucji
rozdzielac w sprawozdaniu. UwaZa, ze wszystkie funkcjonuj4 bardzo dobrze, dyrektorzy
wkladajq wiele pracy aby to dziala\o na takim poziomie. OdnoSnie nowych form w PDK, to
przede wszystkim zesp6l tarica ludowego, w ktorym jest ok. 14 dzieci i kolo regionalne.
Radny Osm6lski Zygfryd nie zgadza sig z tym, ze dyrektorzy dysponuj4 tylko tym, co Rada
zagwarantuje. Z wniosk6w pokontrolnych wynika, ze Rada jest pozytywnie nastawiona do
wzrostu wynagrodzeri.
Radny Szych Henryk podkre6lil, 2e nie bylo takiej sytuacji, aby Rada nie przyjgla propozycji
6rodk6w dla jednostek kultury i sportu.
Radny WiSniewski Adam podkre6lil, 2e zwracal siq z pismem o wykaz ilu pracownikow w
jednostkach nie osi4ga minimalnego wynagrodzenia. W Miejskim OSrodku Sportu i Rekreacji
na l0 zatrudnionych 8 nie osi4ga minimalnego wynagrodzenia i otrzymuj4 wyr6wnanie.
PodkreSlil, ze najwigkszy cigzar reahzacji zadah z zakresu kultury i kultury frzycznej spoczywa
na Parczewskim Domu Kultury Jako Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty podzigkowal
dyrektorom wszystkich jednostek i motywuje do dalszych dzialah.
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Przewodniczqcy Komisji OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji poddal sprawozdanie pod
zaopiniowanie Komisj i.
W wyniku glosowania Komisja wstrz.vmala sig od glosu i nie wydala opinii do sprawozdania.

Ad.4.
Sprawozdanie z z realizacji zadaf z zakresu promocji za 2016 r. przedstawila p. Magdalena
Jarosz - pracownik referatu Promocji i Rozwoju.
Podkreslila,2e w jednostkach samorz4dy terytorialnego, ze wzglgdu na rodzaj uslug, nalezy
wyroznid trzy rodzaje promocji:
- gospodarczq: wewngtrznq, rozumian4 jako wszelkie formy wsp6lpracy z przedsigbiorcami
okreSlonego obszaru i zewngtrzn4 rozumian4 jako proba zainteresowania os6b z zewn1fiz oraz

ulatwienie lokalnym przedsigbiorcom wsp6luczestnictwa w gospodarczym otoczeniu i
budowie z nim partnerskich relacj i;
- spoleczn4: wewngtrznq majqcq na celu tworzenie struktury spoleczeristwa obywatelskiego,
budowanie wigzi i tozsamoSci czlonk6w spolecznoSci lokalnych z obszarem oraz zewnEtrzn4
maj4c4 na celu utrwalenie pozytywnego obrazu rozwoju danej jednostki;
. kulturow4: wewngtrzn4, kt6rej celem jest wzmacnianie tozsamoSci w oparciu o sp6jnoSd

kulturow4, tradycjE i obyczaje orazzewnQtrznqrozumian4 jako propagowanie lokalnej kultury.
Realizowane w Referacie przedsiEwzigcia maj4 charakter zlohony dlatego dzialah
promocyjnych, nie da sig jednoznacznie przyporzqdkowa6 do poszczegolnych form promocji,
zo stanq wi g c one przed stawi one p oprze z r ealizow ane zadani a.

Jednym z wielu dzialan promocyjnych jest wsp6lpraca z mediami i publikacje.
W ramach tego zadania pracownicy Referatu przygotowywali materialy dla Wspolnoty
Parczewskiej, Slowa Podlasia, Dziennika Wschodniego, Tygodnika Podlaskiego, oraz

wykorzystywane przez stacje radiowe. Uczestniczyli ponadto w przygotowaniu 2

nowatorskich publikacji, ktore przyczynily sig do promocji ziemi parczewskiej: ,,Kultura
Ziemi Parczewskiej" opracowana i wydana przez Miejsko-Gminn4 Bibliotekg Publiczn4 w
Parczewie zostala nagrodzona w konkursie ,,Ksi4zka Roku 2015 Lublin - Lubelszczyzna", w
kategorii ,,Publikacje wydane przez Biblioteki Wojewodztwa Lubelskiego". Album z

organizacji Swiatowych Dni Mlodziezy w Regionie Parczewskim. Powstal film promocyjny i
serwis fotograficzny, a stworzony album i plyta zostaly. wrgczone wolontariuszom,
przedstawicielom instytucji uczestnicz4cych w organizacji SDM oraz wyslane goSciom

zagranrcznym.
W ramach promocji kulturalnej Gminy Parczew organizowane byiy imprezy cykliczne,

migdzy innymi: Dni Parczewa, Jarmark Jagiellofrski, Zlot Kapel Podworkowych, gmina byla
r6wniez wsp6lorganizatorem wielu imprez sportowych np. Migdzynarodowy Turniej Pilki
Noznej o Puchar Burmistrza Parczewa, Otwarte Mistrzostwa Parczewa w Pilce Plazowej,

Powiatowe Igrzyska Sportowo-Rekreacyjne Mieszkaric6w Ziemi Parczewskiej LZS, Zawody
wgdkarskie o Puchar Burmistrza, Gminne Zawody Sportowo -Polarnicze.
Ponadto wspierano dzialania organizacji o zasiggu ogolnopolskim oraz Srodowisk lokalnych
w przygotowywanych przez nie imprezach, np.: po raz drugi w Parczewie, w ramach

obchodow Narodowego Dnia Pamigci Zolnierzy WyklEtych, zorganizowano biegi ,,Tropem
Wilczym. Po ruz pierwszy zorganizowany zostal barwny Orszak Trzech Kroli. Referat

Promocji uczestniczyl w organizacji otwartej sesji fotograficznej ,,XX-lecie migdzywojenne",
uczestniczyl w organizacjr DoZynek Gmin Powiatu Parczewskiego, drugiej edycji ,,Dni
Otwartych Funduszy Europejskich".
Informacje o tych wydarzeniach byty dostgpne na stronach internetowych UM, PDK, Radia

Lublin.
W ramach promocji zagranicznej, opr6cz organizacji Swiatowych Dni Mlodzie|y w roku 2016

utrzymywany byl bieaqcy kontakt z miastami partnerskimi. DruZyna z Ukrainy ,,Rubiez
Luboml Ukraina" wziElaudzial w VI Migdzynarodowym Jagielloriskim Turnieju Pilki Noznej

w Parczewie. W lipcu 2016 r. delegacja zParczewa, skladaj4ca sig z przedstawicieli oSwiaty

naszej gminy, wzigla udziaL w imprezie w partnerskim mieScie Preny pn. ,,Summer Festival of
Prienai". W dniach od 12 - 19 pu\dziemika 2016 r. 48-osobowa grupa, skladaj4ca sig z
mieszkaric6w, radnych Rady Miejskiej w Parczewie i wladz Parczewa goScila w partnerskim
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Promocja poprzez realizowane projekty odbywala siE poprzez realizowanie projekt6w z
udzialem Srodk6w zewngtrznych. Najwigksze projekty w 2016 r. to:

- ,,Program gospodarki niskoemisyjnej gminy Parczew" - jest dokumentem, kt6ry umozliwi
skuteczne ubieganie siq o przyznanie Srodkow finansowych z budzetu Unii Europejskiej na
dzialania zwi4zane ze wzrostem wykorzystania odnawialnych Zrodel energii oraz redukcji
emisj i gazow cieplarnianych.
- ,,Czysta energia w dolinie Piwonii" - projekt polegaj4cy na pozyskaniu dofinansowania na
montaz instalacji solamych na indywidualnych budynkach mieszkalnych. - pracownicy
Referatu zajmowali sig kompleksow4 obslug4 mieszkaric6w zainteresowanych udzialem w
projekcie.
- ,,Aktualizacja Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Parczew na lata 2017-2023" -
projekt wsp6lfinansowany ze Srodk6w Unii Europejskiej. W ramach projektu przeprowadzono
szereg dzia\an maj4cych na celu promocjg projektu oraz zapewnienie udzialu w pracach jak
naj szerszego grona zainteresowanych rewitalizacj 4 gminy P ar czew.
Poza wymienionymi dzialaniami, utrzymywano bieilqcy kontakt z organizacjami
pozarzqdovtymi, kt6rych Gmina jest czlonkiem: Organizacj4 Turystyczn4,,Szlak Jagielloriski",
Stowarzyszeniem Europejskie Centrum Integracji i Wsp6tpracy Samorz4dowej ,,Dom
Europy", Lokaln4 GrupE Dzialania ,,Jagielloriska Przystaf", Lokaln4 Grup4 Ryback4
,,W Dolinie TySmienicy i Wieprza".
Podejmowane dzialania promocyjne byly oparte o posiadane Srodki finansowe, dlatego
wybierane byly takie dzialania, kt6re s4 najmniej kapitalochlonne. Bior4c pod uwagg
wysokoSd nakladow nale?y stwierdzi6, 2e prowadzona promocj a byla urozmaicona i
skierowana do r6znorodnych grup odbiorc6w, zar6wno indywidualnych jak i zbiorowych.
Radny Osm6lski Zygfryd, zadal pytanie, ile bylo spotkah z przedsiEbiorcami w ramach
promocji gospodarczej, jakie tematy poruszano? (opr6cz spotkari z okazji 3 maja, 1l listopada i
spotkania oplatkowego).
- prosi o sprostowanie, poniewa| w sprawozdaniu napisano, iz delegacja skladala sig migdzy
innymi zradnych, w Bressuire byl jeden radny.
- je6li chodzi o aktualizacjg planu rewitalizacji, wymieniono 6 dzialan, a nie ma nic o
powolaniu przez Burmistrza Komitetu ds. rewitalizacji, a na spotkanit T grudnia powolano
prezydium Komitetu.
- w sprawozdaniu wklejane s4 wersety ze sprawozdania z dzialalnoSci jednostek kultury,
powielane s4 imprezy, kt6re byly organizowane przez inne jednostki.
Radny ma dule znaki zapytania, czy referat powinien dzialac w naszej gminie w
dotychczasowej formie. Zapytal, dlaczego brak jest oSwiadczenia maj4tkowego kierownika
Referatu?
Radny Szych Henryk zapytal, jakie konkretnie dzial,ania podjgto w2016 roku dla kreowania
marki gminy Parczew?
- jakie dzialania podjgliSmy w zakresie kreowania produktu turystycznego opartego na
zasobach naturalnych gminy Parczew?
- jakie dzialarr,a podjgto w celu opracowania programu rozwoju przedsigbiorczoici?
Radny Czarnacki Wieslaw zauwa?yl,2e plaszczyzna wsp6lpracy z Bressuire nie zmienila sig
od 18 lat. Wydaje sig, ze po takim okresie mozna pokusii sig o inn4 formg kontakt6w.
- rondo na ul. Polnej proponuje nazwat Rondem Bressuire. Bgdzie skladal konkretny wniosek
w tej sprawie przy projekcie uchwaly. W Bressuire juz od dawna funkcjonuje rondo Parczew.
Burmistrz Parczewa nadmienil, ze spotkania z przedsigbiorcami s4 najczgSciej w gabinecie
Burmistrza. NajczgSciej przedsigbiorcy pytajq o tereny inwestycyjne, ulgi przy inwestycjach,
plan zagospodarowania przestrzennego. Zglosila sig takze firma z proSb4 o kontakt w celu
nawi4zania wsp6lpracy z lokalnymi przedsigbiorcami.
- JeSli chodzi o powielanie treSci w sprawozdaniu, nie da sig tego unikn46, gdyz wszystkie
instytucje wspolpracuj 4 z referatem Promocji. Publikacja wydana przez Bibliotekg opracowana
byla w Referacie Promocji, z udzialem pracownikow Biblioteki, podobnie jest przy organizacji
imprez.
- ogromnym zaangaaowaniem promocja wykazala sig przy organizacji Swiatowych Dni
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MtodzieZy.
- brak oSwiadczenia maj4tkowego kierownika Ref. Promocji wynika z przepis6w prawa.

Kierownik nie wydaje decyzji z upowuZnienia Burmistza i nie ma obowiqzku skladad

oSwiadczenia m aj 4tkowego.
- odnoSnie marki Parczew - decyduj4 o tym Srodki finansowe, ale marka glownie dotyczy, jak
odbieraj4 nas przedsigbiorcy. Urzqd priorytetowo traktuje wszystkie sprawy zglaszane przez

przedsigbiorc6w.
- nie mamy wypracowanego produktu turystycznego, moze powinni5my we wsp6lpracy z
Nadlesnictwem bardziej wypromowai Lasy Parczewskie. Powinno tez by6 udroznienie
komunikacyj ne Traktu Ostrowskie go.
- jeSli chodzi o Program Rozwoju PrzedsigbiorczoSci, robimy rozeznanie, kto podj4lby sig

opracowania takiego dokumentu.
- wsp6lpraca z Bressuire - Burmistrz zgadza sig ze forma wsp6lpracy nie zmienila sig od wielu
lat. Zgadza siE z propozycj4, aby w kolejnej delegacji bardziej polozy(, nacisk na udzial
przedsigbiorc6w, z mozliwoSci4 wyeksponowania naszego stoiska.

Radny Wi5niewski Adam zauwairyl, ze w sprawozdaniu duzo jest o rozwoju gospodarczym a

brakuje nawet wzmianki o promocji turystycznej. Naszym potencjalem jest turystyka,
chociazby ze wzglgdu na bliskoSi Las6w Parczewskich, jeziora Bialka, Pojezierza tr-gczyrisko-

Wlodawskiego. Produktem markowym jest Przegl4d Kapel Podw6rkowych, ale jest to
podpisanie sig pod sukcesem PDK.
Radny Szych Henryk zapytal, czy referat posiada plan zadah promocyjnych, kt6re mial
realizowac w 2016 r. ?, W sprawozdaniu nalezalo odnieS6 sig do tego dokumentu i oceni6 co

udalo sig zrealizowa6, a co nie.
P. Magdalena Jarosz poinformowala,hejest taki dokument.
Radny Srych Henryk wnioskuje, aby na nastgpne posiedzenie przedlolyi komisjom rady

zadania promocyjne na2077 rok. Bgdzie takZe wnioskowal, aby przy tworzeniu budzetu na

2018 rok taki dokument byl podstaw4 do przyznania Srodkow finansowych na promocjg.

Radny Gol4b tr,ukasz zauwafil, ze brakuje czegoS takiego, jak zalohenia, 2e idziemy w
jakims kierunku caloSciowo i robimy promocjg. IJwaZa, ze do powielania zadan z roku na rok,
istnienie referatu jest dyskusyjne.
Z-ca Burmistrza Borym Michal nadmienil, ze w tej kadencji nie mialy miejsca spotkania

dotyczqce promocji, ale przy opracowaniu Strategii Rozwoju byly takie spotkania. Teraz

bgdziemy modyfikowai Strategig i jesteSmy otwarci, ale to wiqZe sig ze Srodkami. Referat

Promocji ma wiele zadah, ostatnio pracowal nad projektem ,,Szkolna akademia kompetencji
kluczowych". Obecnie w Referacie pracuj4 tylko dwie osoby ze wzglgdu na absencjg

kierownika.
Radna Bojko Bo2ena zapytala, czy istnieje folder z mapkq, ze wskaz6wkami, co warto

zwiedzic. Czy jest udostgpnione Jezioro Obradowskie chociazby w soboty i niedziele dla osob

zmotoryzowanych, gdyz osoby starsze nie dojd4 pieszo czy rowerem.

Z-ca Burmistrza odpowiedzial, 2e mamy folder o mieScie, o Lasach Parczewskich i mapg ze

szlakami turystycznymi. Co do dostgpnoSci, nasze jezioro nie jest ewenementem w tej kwestii.
Powszechnie stosowany jest zakaz dojazdu samochodami do takich miejsc i trudno bgdzie to

zmieni6.
Radny Srych Henryk przytoczyl cytat ze sprawozdania, 2e'.,,Skuteczna promocja wymaga

skoordynowanych, dlugofalowych i nieprzerwanie prowadzonych dzialah." Nalezy siq z tym
zgodzic, ale gmina tego, niestety, nie ma. Warto powaznie pomySlei o promocji, niech ona

bgdzie skromna, ale skoordynowana. Nie posiadamy wykreowanego produktu turystycznego.

Najpierw trzeba go stworzy6 a potem promowad.
Przewodniczqcy Komisji OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji poddal sprawozdanie pod

zaopiniowanie Komisj i.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala sprawozdanie negatywniejgdlggtoSnie.

Ad.5
Sprawozdanie z realizacji Programu wsp6lpracy Gminy Parczew z orgafizacjami

publicznego za
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2016 r. przedstawil Kierownik Referatu O5wiafy i Kultury Stanislaw Chojak.
Wspolpraca gminy z organizacjamt pozatz4dowymi wynika z ustawy z dnia 24 kwietni a 2003
r. o dzialalnoSci pozytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2016 r., poz. 1877, z pofln.
zm.) Program na 2016 rok zostal uchwalony przez Radg Miejsk4 w Parczewie uchwal4
Nr XIII/8612015 z dnia22 paLdziernika 2015 r. Glownym celem Programu bylo budowanie i
umacniane partnerstwa pomigdzy samorz4dem a organizacjami pozarz4dowymi oraz
podmiotami realizuj4cymi zadania publiczne oraz zwigkszenie efektywnoSci w realizacji zadaft
samorz4du na rzecz mieszkaric6w.
Wsp6lpraca gminy Parczew z organizacjami pozarz1dov,rymi miala charakter finansowy i
niefinansowy. Wsp6lpraca o charakterze finansowym obejmowaia zlecanie organizacjom
pozarz4dov'rym realizacjE zadai publicznych poprzez wspieranie realizacji tych zadah wraz z
udzielaniem dotacji na dofinansowanie ichrealizacji. Na 2016 r. przeznaczono na ten cel kwotg
w wysokoSci 1 10 000,- zl. Wykorzystano 108.702,72 zl.
27 stycznia20l6 r. ogloszony zostal otwarty konkurs ofert na realizacjg zadah z zakresu:

- Wspierania i upowszechnianie kultury ftzycznej,
- Wspierania rodziny i systemu pieczy zastEpczej,
- DzialalnoS|narzecz os6b w wieku emerytalnym

W odpowiedzi na konkurs oferty zlolylo szeS6 organizacji, na realizacjg dwoch pierwszych
zadan, nie wplyngla Zadna oferta na zadanie trzecie. Organizacje wywi4zaly sig z dotowanych
zadah i prawidlowo rozliczyly wykorzystanie przyznartych dotacji.
Pozafinansowe formy wsp6lpracy opieraly sig na dzialalnoSci:
- promocyjnej - Gmina promowala organizacje pozarzqdowe i podejmowane przez nte
dzia\mia na stronie internetowej.
- informacyjnej - gmina Parczew prowadzila dzialalnoS6 informacyjnq w postaci informowania
organizacji pozarz1dov'ych o mozliwo6ciach pozyskiwania pozabudzetowych Srodkow
finansowych,
- udzielano takze wsparcia organizacyjnego np. poprzez udostgpnianie gminnych obiektow i
sprzgtu.
Podsumowujqc, podkreSlic nale|y,2e przyjEty program, zostal wykonany w 100%.
Radny WiSniewski Adam zapytal o klub Victoria, dotacja dla klubu wynosila 73 tys. zl, ze
sprawozdania wynika,2e klub posiada 10 trener6w i 7-osobowy zarzqd. Czy zarz1d pobiera
jakieS profity finansowe? Wyrazil Zal, ze nie ma przedstawiciela Victorii.
Kolejna sprawa, radny docenia to,2e klub Victoria wykonuje wiele pozytywnych dziaLah
szczeg6lnie dla dzieci i mlodzieLy, ale chcialby na zasadzie kontrastu w wielkoSci dotacji
zestawid Parczewsk4 Grupg Rowerow4, kt6ra organizuje wiele imprez, o zasiggu nawet
migdzynarodowym i jest to znaczqca promocja miasta, a dotacjg otrzymala tylko 4.000,- zl.
Czy grupa nie chce wigcej Srodkow?
Kierownik Chojak Stanislaw odpowiedzial odnoSnie Zarz4dt Victorii, 2e Zarz4d dziala
spolecznie, natomiast dotacja dla klubu wynosila 67 .500,- zl i z takiej kwoty klub sig rozlicza.
73.000,- to caloS6 dotacji na wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej. Je6li chodzi o
Parczewsk4 Grupg Rowerow4, kalda orgarizacja ma za zadame promowanie naszej gminy.
Wszystkie wystEpujq o wigksze kwoty, ale my musimy mieScii sig w Srodkachprzeznaczonych
na caloSi programu i rozdzielac w odniesieniu do rohnych grup odbiorc6w. Victoria prowadzi
dzialania przez caly rok i koszty sq wigksze. Parczewska Grupa Rowerowa pisze teL projekty
do Marszalka Wojewodztwa i Wojewody Lubelskiego i tez pozyskuje Srodki. Victoria r6wniez
pozyskuje Srodki zewngtrzne a dotacja jest tylko na konkretne dzialania objgte programem.
Burmistrz uzupelnil, ze Klub Victoria jako stowarzyszenie,jest jednostk4 autonomiczn4 i nie
mozemy ingerowa6 w j"go wewnEtrznq organizacjE. Otrzymuje dotacjg na szkolenie
mlodzik6w i tylko ztych Srodkow mozemy klub rozliczac.
Radny Osm6lski Zygfryd zapytal, w jakiej lidze gra teraz Victoria i kt6re miejsce zaJEli
seniorzy w 201512016 r?
Kolejne pytanie dotyczy Parczewskiej Grupy Rowerowej, organizuje ona vuelty, Radny wie,2e
wystartowalo 2 zawodnik6w, czy ukoriczyli i ktore miejsce zajgli?
Kierownik Chojak odpowiedzial, 2e zawodnicy ukoirczyli wyScig, ale nie wie, na ktorych
miejscach, natomiast nie ma informacji, w jakiej lidze graj4 seniorzy Victorii.
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Radny Gol4b Lukasz zaznaczyl, ze kilka miesigcy temu w kraju mieliSmy nagonkg na

organizacje pozarzqdowe, nie chcialby, Zeby przenioslo sig to na nasze Srodowisko. PodkreSlil,
2e rozliczamy organizacje z wykonanych zadan i wykorzystania dotacji na te zadama.

Z-ca Burmistrza dodal, ze nie finansujemy senior6w Victorii tylko grupy juniorow, a dwie
druzyny junior6w graj4 jtz w lidze lubelskiej z dobrymi druzynami.
Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji poddat sprawozdanie pod
zaopiniowanie Komisj i.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala sprawozdanie pozytywnie jednogloSnie.

Ad.6
Sprawozdanie z dzialalnoSci Miejskiego OSrodka Pomocy Spolecznej w Parczewie za 2016 r.

przedstawila Dyrektor MOPS Joanna Suchodolska.
Ustawa o pomocy spolecznej naklada na gming obowi4zek udzielania pomocy osobom i
rodzinom znajduj4cym sig w trudnej sytuacji zyciowej, W gminie Parczew zadania te
realizowane sqprzez Miejski OSrodek Pomocy Spolecznej. Wedlug stanu na dziefi3l grudnia
2016 roku teren gminy, zamieszkiwalo 14914 os6b, systemem pomocy spolecznej objgtych
zostalo 624 rodziny, w kt6rych zylo 1621 os6b, czyli ponad l0% ogolu mieszkaric6w (o 1%

mniej niz w 2015 r.). W roku 2016 dominuj4cym czynnikiem przyznawania Swiadczeri pomocy
spolecznej, byla dlugotrwala lub cigzka choroba (395 rodzin), ub6stwo (354 rodzin). Kolejnym
powodem udzielania Swiadczeri bylo: bezrobocie (337 rodzin), niepelnosprawnoS6 (203
rodzin), bezradnoSd w sprawach opiekuriczo-wychowaw czy ch ( I 1 8 rodzin).
Ze wzglgdu na realizacjg programu Rodzina 500+ wzrosly zar6wno dochody jak i wydatki
budzetu o ponad 9 mln zl. Wydatki na zadania wlasne wzrosly glownie ze wzglgdu na pokrycie
koszt6w umieszczenia os6b w domach pomocy spolecznej - wzrost o 59.000,- zl w stosunku
do roku 2015 i 35.000,- zl wzrost na pokrycie wydatk6w zwiqzanych z rxrieszczeniem dzieci
w pieczy zastgpczej. Wydatki na wyplatg dodatkow mieszkaniowych zmalaty o 154.000,- zl w
ci4gu ostatnich 5 lat (kryterium dochodowe nie uleglo zmianie a wzrosty dochody ludnoSci).

Zatrudnienie w Osrodku wzroslo w 2016 r. o 2 osoby w zwi1zku z reahzacjq programu 500+.

W 2016 roku dokonano drobnych remont6ww jadlodajni, zakupiono meble i wyposazenie do

obslugi programu 500 +. Gl6wnym problemem OSrodka jest zbyt malo pomieszczen. Praca

wymaga indywidualnego podejScia do klienta uwiklanego w r6me zyciowe problemy, a w
jednym pokoju pracuje po kilka osob. Istniej e teL zapotrzebowanie na zatrudnienie pracownika
socjalnego. Jest potrzeba utworzenia kompleksowej pomocy dla rodzin z terenu gminy a takle
schronienia dla osob bezdomnych.
Radny Holubowicz Zbigniew zadal kilka pytari zwi4zanych z wydatkami na domy pomocy

spolecznej:
- ile osob z naszej gminy j est oczekuj 4cych na miej sce w domu pomocy spolecznej ?

- ile mamy os6b umieszczonych w DPS i cry sq osoby, zaktore placi Skarb Paristwa?

Kolejne pytanie dotyczy, karfy du2ej rodziny, z czego w Parczewie mozna skorzystad w
ramach Karty Duzej Rodziny?
Ilu jest asystent6w rodziny? Iloma rodzinami sig opiekuj q? Z tabeli wynika, 2e na I asystenta

przypada ponad 100 os6b, a nie moze przekroczy( 15.
Czy remont jadlodajni byl robiony czy bgdzie? Bo jest wpisany takze w potrzebach oSrodka.

Dyrektor Suchodolska Joanna odpowiedziala, 2e robione byly biezqce remonty a wnosi o

remont kompleksowy.
Na miejsce w domu pomocy spolecznej oczekuje jedna osoba, nie ma danych odnoSnie os6b

kierowanych przed 2004 rokiem.
OdnoSnie karty duZej rodziny, trzeba podj4i uchwalg aby mozna bylo w Parczewie korzystad

ze znizek. Zatrudnionych jest 2 asystent6w rodziny na Yz etatl. Jedna osoba ma pod opiek4 15

os6b, druga 7. JeSli chodzi o dane z tabeli, to jeSli pomoc jest udzielana wielokrotnie, a jednym

z powod6w jest bezradnoSd, to iloSd sig sumuje. W 2016 roku byl konkurs na zatrudnienie

pracownika socjalnego i otrzymaliSmy 20.000,- zl. na ten cel, dlatego bylo 2 pracownik6w,

obecnie zatrudnionyjest 1 asystent rodziny.
Radny Duda Grzegorz zapytal odnoSnie karty duzej rodziny, moze warto przyst4pri np. z
basenem do tego projektu. Zwigkszyloby to uczEszczalnoS6 na basen i pomoglo rodzinom
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wielodzietnym.
Burmistrz odpowiedzial., 2e w Parczewie nie mamy kina, teatru, wstEp na imprezy jest
bezplatny, jedyn4 rzecz4 moze byd basen i nilsze oplaty za przedszkole. Rozmawral ze
sklepikarzami, aby honorowali w swoich plac6wkach kartg ilfiej rodziny. Osoby posiadaj4ce
kartg mog4 z niej korzystai na terenie calego kraju.
Radny Gol4b l-ukasz vwaza, ze ubytki finansowe dla gminy bgd4 znikome, chodzi o
przyklad, a jak damy przyklad to moze przedsigbiorcy teL wezm1 to pod uwagQ. Przydalaby
sig tez informacja,2e molna korzystad na terenie calego kraju, bo nie wszyscy o tym wiedz4.
Radny Wr6blewski Adam, odnoSnie adaptacji pomieszczeh, czy s4 pomieszczenia, kt6re
mozna adaptowai?
Dyrektor Suchodolska Joanna odpowiedziala, 2e prowadzi z Burmistrzem rozmowy
odnoSnie lokalu mieszkalnego, kt6ry jest w budynku O3rodka. JeSli bylyby mozliwoSc zamtany
tego lokalu na pomieszczenia biurowe, to bylyby dwa duze pomieszczenia.
Radny Szych Henryk zapytal, ile os6b korzystaj4cych z pomocy jest w wieku
produkcyjnym?, gdyZ w skali kraju jest to ok.460/o.
- Czy wSr6d os6b, kt6re korzystaj4, zatwaZa Pani tzw. ,,Syndrom uzaleznienia od wsparcia"?
- Czy dostrzegacie Paflstwo zjawisko dziedzicznoSci korzystania z pomocy?
- Cry nasz system pomocy spelnia przeslanki pomocy ludziom starszym, z tzw wyzu
powojennego, gdyL s4 to ludzie w podesziym wieku, obci4zeni wieloma schorzeniami?
P. Dyrektor odpowiedziala, 2e w tabeli jest podana ilo56 osoby w wieku produkcyjnym
korzystaj4cych z pomocy, ale s4 to dane powiatowe, nie ma wyszczeg6lnionych danych
dotycz4cych gminy.
Obserwujemy, 2e w niektorych przypadkach udzielona pomoc powoduje chg6 skorzystania
ponownie, ale nie mozna generalizowad, s4 osoby, ktore dokladaj4 wielu stara6, aby wyjS6 z
systemu pomocy, ale s4 tez takie, ktore nigdy nie pracowaly i nie bgd4 pracowai.
Pomoc osobom starszym, to nie jest problem tylko naszej gminy, wojewodztwa czy kraju.
Staramy sig, w miarg posiadanych mo2liwoSci, obj46 wsparciem wszystkie osoby, ktore zlo24
podanie i spelniaj4 kryteria. W przypadku os6b schorowanych, w podeszlym wieku, jest
mozliwoS6 ustalenia stopnia niepelnosprawnoSci i w6wczas osoba z rodziny moze uzyskai
zasilek dla opiekuna.
Radny Duda Grzegorz zapytal, czy problem trzech os6b bezdomnych z fiaszego terenu zostal
rozwrqzany?
P. Dyrektor odpowiedzia\a, 2e jedna osoba jest umieszczona w noclegowni w Radzyniu
Podlaskim, dla jednej osoby pokrywamy koszty wynajmu pokoju a jedna wynajmuje lokal i
oplaca samodzielnie w ramach otrzymywanego zasilku.
Przewodniczqcy Komisji Bezpieczeristwa Publicznego, Zdrowia i Opieki Spolecznej
poddal sprawozdanie pod zaopiniowanie Kom isj i.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala sprawozdanie pozytywnie jednogloSnie.

Ad.7
Sprawozdanie z reahzacji Programu Profilaktyki i Rozwi4zywania Problem6w Alkoholowych
oraz z Programu PrzeciwdziaLania Narkomanir 2a2076 r. przedstawila p. Edyta Chmielarz -
Pelnomocnik Burmistrza ds. Uzaleilniefi .
Glownym aktem prawnym, ktory nakiada na gming realizowanie Programu Profilaktyki i
Rozwi4zywania Problem6w Alkoholowych jest ustawa o wychowaniuw trzeLwoSci, natomiast
realizacjg Programu Przeciwdzialania Narkomanii reguluje dodatkowo ustawa o

przecrw dzialaniu narkomanii z 21 . 10.20 1 5 roku.
Gminny Program Profilaktyki i Rozwi4zywania Problem6w Alkoholowych zostal przyjqty
Uchwal4 Rady Miejskiej w Parczewie Nr XVI/12012015 z dnia 16 grudnia 2015r. W ci4gu
roku zmieniany byl 3 razy w zakresie wydatkowania Srodk6w. Budzet na realizacjg obydwu
program6w wynosil 320.000,- zl, z czego na GPPRPA w 2016r. przeznaczono kwotg 235.000,-
zl, z czego wydatkowano kwotg 224,971,6921, co stanowi 95,73o . Nie wykorzystano kwoty
10.028,3lzl. Zrodlem finansowania zadah zawartych w GPPiRPA byly Srodki finansowe
pochodz4ce z oplat za korzystanie z zezwoleri na sprzeda| napojow alkoholowych. Liczba
punkt6w sprzedaly napojow alkoholowych na terenie gminy na 31 grudnia 2016r. Wynosila:
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44 punkty sprzeda|y do spozyciapoza miejscem sprzedairy (limit 50 punktow); l4 punkt6w
sprzedaly do spozycia w miejscu sprzedazy (limit 20 punktow). Na jeden punkt sprzeda|y
alkoholu przypada25T wszystkich mieszkaric6w (w tym 209 pov,rylej 18 roku zycia).
Realizowane dzialania wynikaly z ustawy i przeprowadzonej diagnozy dla gminy i zostaly
szczeg6lowo om6wione w sprawozdaniu. Koordynatorem realizacji GPPRPA byl Pelnomocnik

Burmistrza Parczewa ds. Uzalelniefi. Program realizowaly m. in, podmioty dzialajqce w
ochronie zdrowia, oSrodek pomocy spolecznej, organizacje pozarz4dowe plac6wki oSwiatowe

MOSiR, Miejska Komisja Rozwi4zywania Problemow Alkoholowych, Komenda Powiatowa
Policji, Powiatowa Stacja Sanitarno- Epidemiologiczna, Powiatowa Poradnia Psychologiczno-
Pedagogiczna, Caritas Diecezji Siedleckiej, specjaliSci, psycholodzy, terapeuci, nauczyciele,

kuratorzy sEdowi. Realizacja Gminnego Programu odbywala sig na trzech poziomach

profilaktyki: profilaktyki uniwersalnej - realizowanej glownie na terenie szkol i Swietlic
przyszkolnych. Na tym poziomie odbiorcami dzialari profilaktycznych byly dzieci tmlodzie1.
Formy dzialah profilaktycznych oferowane przez placowki to migdzy innymi warsztaty,

Profilaktyki wskazuj4cej - skierowanej do grupy zwigkszonego ryzyka, szczeg6lnie os6b

doroslych pij4cych szkodliwie oraz czlonk6w rodzin, profilaktyki selektywnej - obejmuj4cej

dzialania interwencyjne i terapeutyczne wobec osob pij4cych ryzykownie, uzaleznionych,

stosuj4cych przemoc.
Gminny Program Przeciwdzialama Narkomanii r6wniez przyjgty byl przez Radg Miejsk4 w
dniu 16 grudnia 2015 r. 2r6dla finansowania sq takie same jak GPPRPA. Realizowany byl
takae przez te same instytucje. Na realizacjg Programu w 2016 r. przeznaczono kwotg 85.000,-

zl, z czego wydatkowano kwotg 82.664,93 zl, co stanowi 97,25yo. Nie wykorzystano kwoty
2.335.07 zl,ktoru zoslala zwr6cona na rachunek Gminy.
Z danych Powiatowej Komendy Policji w Parczewie wynika, i2 w 2016 roku wszczgto na

terenie powiatu 28 postgpowan przygotowawczych w kategorii przestgpczoSci narkotykowej o

jedno wigcej niz w 2015 roku. Na terenie gminy Parczew odnotowano 5 przypadkow - w 2015-

0, w miescie 17,w 2015 r. 1 5. WSr6d podejrzanych nie bylo os6b nieletnich.

Dzialania podejmowane w ramach program6w profilaktycznych cieszyly duzym

zainteresowaniem ze strony dzieci i mlodzie|y, czgsc z ruch ma charakter cykliczny, co

Swiadczy, ze jest skuteczn4 i akceptowan4 form4 profilaktyki.
Radny Holubowicz Zbigniew zapytal, co sig dzieje ze Srodkami, ktore nie zostan4

wykorzystane?
P. Chmielarz Edyta odpowiedziala, 2e s4 zwracane do budzetu gminy. Nie przechodzq na

kolejny rok.
Radny Holubowicz Zbigniew zapytil., czy jest potrzeba co roku zakupowai program prawny?

P. Chmielarz odpowiedziala, ze co roku odnawiana jest licencja.

Dyrektor Suchodolska Joanna uzupelnila, ze jest jeszcze program Pomost, do robienia

sprawozdari, kt6ry znacznie ulatwia praca.

B Chmielarz dodala, ze pracA w zespole interdyscyplinarnym wszyscy czlonkowie wykonuj4

w ramach obowi4zkow sluzbowych, wiEc program ulatwia pracg i skraca czas.

Przewodnicz4cy Komisji Bezpieczeristwa Publicznego, Zdrowia i Opieki Spolecznej

poddal sprawozdanie pod zaopiniowanie Kom isj i.

W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala sprawozdanie pozytywnie jednogloSnie.

Ad. 8

Oceng zasob6w pomocy spolecznej za rok 2016 dla Gminy Parczew przedstawila Dyrektor
MOPS Joanna Suchodolska. Nadmienila, iz jest to zbiorcza informacja o sytuacji

demograficznej i spolecznej. Przedstawione s4 r6wnie2 dane dotycz4ce os6b korzystaj4cych z

pomocy spolecznej, powod6w udzielenia pomocy oraz Swiadczen przyznawanych ptzez

oSrodki pomocy spolecznej. Obejmuje ponadto zasoby instytucjonalne pomocy i wsparcia,

kadrg jednostek organrzacyjnych, wsp6lprac9 z organizacjami pozarz4dowymi oraz aktywnoS6

projektowo - konkursow4 jednostek. Okolo 60 % danych pobierane jest automatycznie z

innych system6w informatycznych (m.in. GUS, POMOSI MEN). Pozostale informacje

zostaly uzupeiniane przez pracownik6w oSrodka pomocy spoiecznej i pracownikow Urzqdu

Miejskiego. Wedlug danych GUS, w kolejnych dekadach systematycznie spadad bEdzie hczba
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ludnoSci w Polsce. Trend ten dotyczyc bgdzie r6wniez Gminy Parczew. Struktura ludnoSci
wedlug wieku co roku sig zmienia. Maleje liczba dzieci i mlodzieiry, a wzrasta liczba ludnoSci
w starszych rocznikach. Przyczyn4 jest m.in. spadek dzietno6ci kobiet oraz wydluzenie sig
przecigtnego czasu trwania Zycia. Wiek poprodukcyjny charakteryzuje siq wigksz4 liczb4
kobiet nrL mgilczyzn. Wiek poprodukcyjny charakteryzuje sig wigksz4 liczbq kobiet niz
mglczyzn. Gmina Parczew, tak jak pozostale regiony kraju dotknigta jest procesem starzenia
sig spoleczeristwa. W 2015 roku odsetek osrjb w wieku poprodukcyjnym w wojew6dztwie
lubelskim *ym6sl 20Yo. W koricu 2016 roku liczba bezrobotnych zarejestrowanych w
powiatowym urzEdzie pracy wyniosla 1455 os6b. W por6wnaniu z rokiem poprzednim
odnotowano spadek liczby zarejestrowanych bezrobotnych, Duzym problemem parczewskiego

rynku pracy jest mala liczba bezrobotnych posiadaj4cych prawo do zasilku. Liczba mieszkafi
komunalnych bgd4cych w zasobie gminy w roku 2016 wynosila 103. Liczba zlolonych
wniosk6w o mieszkanie komunalne w 2016 r, wyniosla 20 a w roku 2015-31. Liczba os6b
oczekuj4cych na mieszkanie socjalne zmniejszyla sig o 6 osob i wynosi 23.W gminie Parczew
nie ma Zlobkow. Og6lem jest 7 przedszkoli wraz z oddzialanti przedszkolnymi przy szkolach
podstawowych. Dysponowaly one 580 miejscami. Wszystkim dzieciom przyznano miejsce w
przedszkolu.
Radny Holubowicz Zbigniew zapytal, czy w tabeli, rubryka ,,Warsztaty terapii zajgciowej"
nie powinna byi wypelniona?
P. Dyrektor odpowiedziala,2e warsztaty prowadzone s4przez powiat dlatego my wpisujemy
0,0.
Radna KopiS Monika zapytala, czy w naszej gminie bgdzie funkcjonowal Dom pomocy
Spolecznej?
Dyrektor Suchodolska odpowiedziala, 2e byla debata na temat utworzenia gminnego Domu
Pomocy Spolecznej, ale po analizie koszt6w doszliSmy do wniosku, Ze nie byloby to rentowne,
natomiast nie ma informacji na temat plac6wek niepublicznych, gdyl takie placowki
rejestrowane sq u Wojewody.
Radny Wr6blewski Adam uwala, 2e brak jest wolontariatu jeSli chodzi o pracg z osobami
starszymi. Warto ten temat uaktywni6, aby uczuli6 mlode pokolenie na potrzeby os6b
starszych.
Radny zauwalyl takLe, ze spada iloSi osob dlugotrwale bezrobotnych, w 2015 roku w
powiecie zarejestrowanych bylo 951 os6b, a w 2016 - 900 os6b. Radny zapytal takae, czy
poziom ub6stwa nie jest zbyt wyeksponowany, czy to nie jest trochg na wyrost?
P. Suchodolska udzielila odpowiedzi, ze sluszna jest uwaga o braku wolontariatu, ale nie
jesteSmy w stanie nikogo zmusii do um6w na zasadzie wolontariatu, natomiast jeSli chodzi o
ub6stwo, to stosujemy nazewnictwo systemowe, ub6stwo jest jednym z powod6w
pr zy znaw ani a wsparc ia.
Przewodniczqcy Komisji Bezpieczefstwa Publicznego, Zdrowia i Opieki Spolecznej
poddal sprawozdanie pod zaopiniowanie Kom i sj i.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala sprawozdanie pozytywnie jednogloSnie.

Ad.9
Sprawozdanie z dzialalnoSci Burmistrza zalkwartal20lT r. przedstawil BurmistrzParczewa
Pawel Kgdracki. Radni otrzymali sprawozdanie na piSmie i Burmistrz zaznacryl, ze odpowie
na zadawane pytania.
Radny Srych Henryk proponuje, aby w maju lub czerwcu Burmistrz przedstawil radnym
informacjg o dzialaniu LGD Jagielloriska Przystafi, ktorej jesteSmy czlonkiem.
Burmistrz odpowiedzial, ze nie czuje sig kompetentny do udzielania takich informacji,
proponuje, aby wystosowa6 na piSmie proSbg o takie informacje do biura LGD.
Radny Szych Henryk zwrocil sig do Przewodniczqcego Rady z proSb4, aby takie pismo
wystosowal.
Radny ma Zal do Burmistrza, 2e juz trzeci raz odkladana jest debata na temat aktualnego stanu
uregulowari dotycz4cych polityki przestrzelrej w gminie. Radni przed dzisiejszymi obradami
nie otrzymali stosownych material6w. Prosi Burmistrz zeby dopilnowal, aby radni takie
materialy otrzymali
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Burmistrz odpowiedzial, 2e pracownicy byli przygotowani do debaty na poprzednim

posiedzeniu komisji, s4 przygotowani takze dzisiaj.
Radny Srych Henryk przypomnial, 2e na poprzednim posiedzeniu zdjgliSmy ten punkt ze

wzglgdu na nieobecnoS6 kierownika, a przedstawiony zostal tylko wyrok NSA, teraz

pracownicy byli przygotowani, ale radni nie otrzymali material6w.
Radna Bojko Boiena zapytala, czy Burmistrz uczestniczyl w spotkaniu burmistrz6w i w6jtow
odnoSnie rozwoju tzw. Sciany wschodniej?
Burmistrz odpowiedzial, 2e uczestniczy w spotkaniach na poziomie Urzgdu
Marszaikowskiego, na tego typu spotkanie nie otrzymil, Zadnego zaproszenia. Otrzymuje
zaproszeni a z calej Polski, ale uczestnictwo w nich byloby bardzo kosztowne.
Radny GotdzikTomasz prosi o przybhlenie tematu odnoSnie terenu dworca PKP.

Burmistrz odpowiedzial, ze prowadzil rozmowy z PKP PLK, oraz PKP Nieruchomo5ci,
dotycz4ce mozliwoSci przejgcia i rewitalizacji dworca kolejowego w Parczewie. Od PKP
wplynglo pismo, Ze ze wzglgdu na remont linii kolejowej, PKP NieruchomoSci wstrzymuje
obr6t nieruchomoSciami, proponuje, aby wyst4pi6 do PKP PLK . PKP PLK jest gotowe
zmienii ten zapis, ale na chwilg obecn4, Burmistrz nie ma jeszcze informacji o tej zmianie.
PKP NieruchomoSci poinformowaly, 2e wieila ciSnien mohe zostai sprzedana osobie frzycznej
natomiast park moze zostac przekazany Gminie nieodplatnie. Burmistrz uwala, 2e

przejmowanie samego parku jest bezcelowe. W Urzgdzie Marszalkowskim bgdzie spotkanie
burmistrz6w miast powiatowych odno6nie wniosk6w o rewitalizacjg.
P rzewod n iczqcy posiedzenia poddal sprawozdanie pod zaopiniowanie Komi sj i.

W wyniku glosowania Komisje zaopiniowaly sprawozdanie negatywnie. 4 glosy za. 7 przeciw.
1 wstrzymuj4cy.
Burmistrz zapytal, co bylo niewlaSciwego w sprawozdaniu, ze nie zostalo pozytywnie
zaopiniowane.
Radni nie wypowiedzieli w sprawie pytania Burmistrza.

Ad. l0
Sprawozdanie z wykonania uchwal Rady Miejskiej Parczewie podjgtych w I kwartale 2017 r.
przedstawil Z-ca Burmistrza Parczewa Michal Boiym.
Przewodniczqcy posiedzenia Szych Henryk zaproponowal, aby w zwi4zku z tym, iz
sprawozdanie radni otrzymali na piSmie, ograniczyc siE do pytari ze strony radnych.
Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw zglosil blqd odnoSnie uchwaly dotyczqcej diet dla
radnych. Ta uchwala jest realizowana od 1 stycznia, a nie, jak podano w sprawozdaniu, od daty
podjgcia.
Radny Srych Henryk zgiosil uwagE, ze brakuje informacji, ze uchwala XYIII|22812016 nie
zostala zrealizowana w czgSci dotycz1cej debat o stanie zagospodarowania przestrzennego.

Sklada wniosek o uzupelnienie sprawozdania na jutrzejsz4 sesjg oraz poprawienie btgdu
zglo szone g o przez Przewodnic zqcego Rady.
Wniosek przyj gto jednogloSnie.

Przewod n iczqcy posiedzen ia poddal sprawozdani e pod zaopini owanie Komi sj i.
W wyniku glosowania Komisje zaopiniowaly sprawozdanie, z przeglosowanymi poprawkami,
pozytywnie j ednogloSnie.

Ad. 1l
Analizg stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy za 2016 rok, w zastEpstwie
za p. Kierownik, przedstawil p. Slawomir Drozd - pracownik w Referacie Gospodarki
Komunalnej i Ochrony Srodowiska.
Nadmienil, iz podstawg prawnq do sporz4dzenia niniejszej Analizy stanowi Ustawa z dnia 13

wrzeSnia 1996 r. o utrzymaniu czystoSci i porz4dku w gminach. Analiza obejmuje:
- mozliwoSci przetwarzanta zmieszanych odpadow komunalnych, odpad6w zielonych oraz
pozostaloSci z sortowania odpad6w komunalnych przeznaczonych do skladowania,
- potrzeby inwestycyjne zwtqzane z gospodarowaniem odpadami komunalnymi,
- analizg koszt6w poniesionych w zwiqzku z odbieraniem, odzyskiem, recyklingiem i

(>

unieszkodliwianiem odpad6w komunalnych,
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- liczbg mieszkanc6w,
- ilo6ci odpad6w komunalnych wytwarzanych na terenie gminy,
- iloSci zmieszanych odpad6w komunalnych, odpadow zielonych oraz pozostaloSci z
sortowani a odpad6w komunal ny ch przeznaczo nych do skladowani a.

Na terenie gminy obowi4zuje segregacja zmieszanych odpadow komunalnych u 2r6dla w
podziale na odpady komunalne zmieszane,,frakcja mokre" i odpady komunalne zmieszane
,,frakcja suche". WlaSciciele nieruchomoSci zobowi 4zani byli do prowadzenia selektywnego
zbierania odpadow komunalnych i gromadzenia ich w odpowiednich pojemnikach lub
workach. CzgstotliwoSi odbioru odpad6w komunalnych byla dostosowana do istniej4cego
zapotrzebowania na terenie gminy Parczew. W 2016 r. odbior odpad6w komunalnych
realizowany byl przez Zaklad Uslug Komunalnych Sp. z o.o. w Parczewie. Na terenie gminy
Parczew zorganizowano punkt selektywnej zbi6rki odpad6w komunalnych przy Zakladzie
Uslug Komunalnych Sp. z o.o. w Parczewie, ul. Piwonia 73, do kt6rego mieszkaricy bezplatnie
mogli dostarczyi: odpady komunalne ulegaj4ce biodegradacji, odpady zielone,
przeterminowane leki, chemikalia, zuLyte baterie i akumulatory, zu?yty sprzgt elektryczny i
elektroniczny, meble i inne odpady wielkogabarytowe, odpady budowlane i rozbi6rkowe,
zuLyte opony. Funkcjonuj4cy na terenie gminy Parczew system gospodarki odpadami
komunalnymi ocenia sig prawidlowo, w roku 2016 system siE zbilansowal.Wszczgto ok. 300
postEpowari o wplaty zalegloSci, wigkszoS6 zostala uregulowana. S4 osi4gane wlaSciwe
poziomy odzysku i recyklingu. Zdecydowana wigkszo66 odpad6w komunalnych jest
poddawana innym niz skladowanie procesom ptzetwarzania, jedynie niewielki odsetek
odpadow zostaje poddany skladowaniu. Gmina nie posiada mozliwoSci przetwarzania
odpadow komunalnych zmieszanych, kt6re przewozone s4 do Bialej Podlaskiej.
Priorytetowym zadaniem na lata nastqpne jest dalsze uSwiadamianie mieszkaric6w w zakresie
gospodarki odpadami komunalnymi w celu ograniczenia iloSci wytwarzanych odpad6w
komunalny ch or az racj onalnego sortowania odpadow komunalnych.
Burmistrz dodal, 2e najwalniejsz4 rzeczEjest, ze system siq bilansuje i osi4gamy zaloaony
wskaZnik segregacji. Na koniec 2016 r. mamy pewne oszczEdnoSci ze wzglEdu na urlop
macierzyfrski pracownika referatu. Bgdziemy musieli sig przygotowac od strony prawnej do
zmiany segregacji odpad6w od lipca tego roku. Umowa z ZUK obowi4zuje do 3l grudnia
2017 r.

Radna Bojko Boiena nadmienila, ze podnieSli6my oplaty za gospodarowanie odpadami i
sEdzili6my, 2e bgd4 s tego tytulu oszczgdnoSci, a Burmistrz m6wi, 2e oszczgdnoSci s4 z
powodu wakatu. ZadaLapytanie, na co te oszczgdnoSci zostanq przeznaczone?
Burmistrz odpowiedzial,2e mozemy Sledzii wplywy z oplat i dopiero wtedy mozemy mowi6
o przeznaczeniu Srodkow. Mog4 one byi przeznaczone tylko na dzialania zwi4zane z
gospodarowaniem odpadami. Obserwujemy cykliczny spadek iloSci osob. Nie mozemy
przewidzied w trakcie roku, jakie bgdzie wykonanie na koniec roku.
Radna Bojko Bo2ena zapytala, czy te 82 tys. zl oszczEdnoSci na koniec roku boze byi
ptzeznaczone na poprawg wygl4du pojemnikow?
Burmistrz odpowiedzial, 2e na pewrlo bgd4 dyskusje, ale mozemy sprawdzii wykonanie na
poziomie trzech kwartalow.
Radna Kopi5 Monika podkreSlila, ze Referatbardzo dobrze wywi4zuje sig z informacji, ale
dobrze byloby wzi1c pod uwagg glosy mieszkaric6w. Mieszkaricy osiedli jednorodzinnych
sugeruj4, ze popiol powinien byd odbierany jeszcze w maju, bo p62niej ten popiot przez
miesi4ce letnie zalega w kontenerach.
Burmistrz odpowiedzial, 2e ustalenie ostatecznego harmonogramu jest z frcm4, kt6ra
lvygrywa przetarg.
Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw zauwairyl, 2e w sprawozdaniu brak jest
por6wnania dochod6w do roku 2015, mielibySmy w6wczas pogl4d, jak to wygl4da.
Przewodniczqcy uwalatel,2e problem pojawi sig 1 lipca. Mieszkaricy jttL dobrze segreguj4 i
znowu zmieni sig system segregacji, poza tym, jak mieszkaficy w budownictwie
wielorodzinnym maj4 zmieSci6 4 pojemniki na odpady?
Radny Gol4b tr ukasz podziela uwagi przedm6wcy, co do sprawozdania, bl4d popelniono

naszej gminy do Bialej Podlaskiej, zmiana rejonu dalaby duile

l41

odnoSnie przypi



oszczgdnosci. Cieszy poziom recyklingu, dobrze, ze PSZOK funkcjonuje, ale radny uwala,2e
za duao placimy za jego funkcjonowanie, bo az 80.000. Co wchodzi w zakres tej oplaty?

Radny WiSniewski Adam kilkakrotnie zwracal uwagi odnoSnie usuwania dzikich wysypisk i
miejsc, w ktorych sQ Smieci i szpec4. Byl moment, 2e kilka takich miejsc zostalo

oczyszczonych, a teraz znowu jest stagnacja. Jest to tez pominigte w sprawozdaniu a temat jest

niepomijalny.
Radny Szych Henryk zwr6cil uwagg, 2e w zestawie dokument6w stanowi4cych podstawg

prawn4 zostaly niepotrzebnie przywolane uchwaly Rady Miejskiej, kt6re s4 juz nieaktualne.

Anahza dotyczy roku 2016. OdnoSnie analizy liczby mieszkaricow - czy prowadzono kontrole,
czy deklaracje s4 zgodne zprawdq? Potrzeby inwestycyjne - rozbudowa PSZOK, co ma byd w
tej rozbudowie? Jaki zakres inwestycji jest niezbgdny. Inwentaryzacja dzikich skladowisk -
problem jest. Nierozwi4zany tez jest problem odpadow budowlanych. Edukacja ekologiczna -

czy sq pro gramy odno Snie edukacj i ekol o gicznej ?

Na pytanie dotyczqce edukacji ekologicznej odpowiedzi udzielila p. Iwona Kopifska -
dyrektor SP nr 2, 2e w kierowanej przez ni4 szkole s4 realizowane programy z zakresu

edukacji ekologicznej, nawet w chwili obecnej funkcjonuje wystawa na ten temat.

Burmistrz udzielil odpowiedzi na zadane pytania:
- obsluga PSZOK - cena jest wypadkow4 oferty skladanej przez ZUK, w cenie jest

wynagrodzenie pracownikow, ale teL i zagospodarowanie tego, co zostalo przywiezione do

PSZOK.
- usuwanie dzikich wysypisk - na wiosng zawsze jest taki problem. Mozna przeznaczyc

dodatkowe Srodki na ten cel, Burmistrz prosi o zglaszanie takich miejsc do referatu;

- akcja edukacyjna bgdzie musiala byc prowadzona na szerszq skalg w momencie zmiany

przepis6w, Burmistrz obawia sig, ze zmianaprzepis6w zaburzy ten system;

- odpady budowlane naleZy skladowad w PSZOKu, albo wynajq6 pojemnik.

Radny Golqb tr ukasz prosilby, aby bardziej przyjrzec sig relacji ceny do jakoSci uslugi, aby

jaki6 inny podmiot nie wszedl i nie wygral przetargu na kolejny rok. Na pewno PSZOK

wymaga dofinansowania, ale radny nie chcialby, aby PSZOK byl skladow4 funkcjonowania

ZUK. Prosi tez o nacisk na edukacjg ekologiczn4, bo edukacji nigdy nie jest za duZo.

Radny Goidzik Tomasz poruszyl sprawg terenu przy ul. 1 Maja. Na dzialce, kt6ra byla kiedyS

gminna, po zamianie powstalo Smietnisko. W tej chwili jest to wlasnoSi prywatna, ale to jest

wjazd do miasta i wygl4da tragicznie. Wjehdlajqc do innych miast nigdzie nie ma czegoS

takiego.
Burmistrz obiecal, 2e upomni po razkolejny wlaSciciela dzialki.

Radny Wisniewski Adam po taz kolejny zwraca uwagg na stan terenu zielonego przy ul.

Tomaszunasa, od polnocnej strony. Wzywa, aby podj4i jakieS dziatania w tym kierunku.

Radny Szych Henryk zaznaczyl, 2e mnozy sig liczba dzikich wysypisk odpad6w

budowlany.h. U*-u , Ze jako gmina nie panujemy nad skladowaniem tego rodzaju odpad6w,

teren przy ul. I Maja nie jest jedynym. To jest problem, ktory musimy rozwiEzac i podiq(,

stosowne dzialania.
Dodal, Ze debata nad analiza, koriczy sig na poziomie komisji.

Przewodniczqcy Komisji Bezpieczefstwa Publicznego, Zdrowia i Opieki Spolecznej

poddat sprawozdanie pod zaopiniowanie Komisji'
W *y.riku glosowania Komisja v,rytazila opinig pozytywn4 5 glosami zd, ptzy 2

wstrzymuj4cych.

Ad.12
Sprawozdanie finansowe z dzialalnoSci kompleksu sportowo-rekreacyjnego przry Szkole
pbdstawowej Nr 2 za rok 2016 przedstawila Dyrektor Szkoty Podstawowej nr 2 Iwona

Kopiriska.
Nadmienil a, ie w dokumencie, kt6ry otrzymali radni tabelarycznie zostaly zestawione dochody

i wydatki obiektu. Zostaly one przedstawione dynamicznie, w zestawieniu do lat ubiegtych. W

roku 2016 wydatki wzrosly o 5000,- zl natomrast dochody o 49.000,- zl. Wzrost dochod6w

cieszy, bo Swiadczy o tym, Ze coraz wigcej os6b korzysta z obiektu. Najwigkszym dochodem,

chociaZ niefinansowym, jest potencjal edukacyjny uczni6w. ZaiEcia na basenie ciesz4 sig
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duzym zainteresowaniem, mamy 3 klasy sportowe. P. Dyrektor podkreSlila, ze je6li Radni maj4
jakieS pytania, postara sig na nie odpowi edzie(,.
Radny Wi5niewski Adam co mialo na celu rozplakatowanie informacji o basenie w Bialce
nad jeziorem w okresie letnim? Zadal takLe pytanie, co oznacza zdanie, ,,szczeg6lowa
informacja za 2016 rok w sprawozdaniu" Komisja OSwiaty ani Rada Miejska takiego
sprawozdanraz dzialalnoSci KSR Jelonek nie otrzymaly?
P. Dyrektor odpowiedzi'ala, ize odnoSnie sprawozdania, to dysponuje takirn dokumentem, nie
wie, czy Radni otrzymali. Natomiast rozplakatowanie nad jeziorem bylo w celu
informacyjnym, gdyL nad jezioro ludzie przyjeildLaj4 na kilka dni a nie zawsze jest ladna
pogoda i w6wczas molna skorzystac z basenu.
Radny Srych Henryk zauwalyl,2e wzrosly dochody ale wzrosly takze koszty. Zadal pytanie,
ile doplaciliSmy z budzetu do utrzymania basenu w 2015 roku, a ile w 2016?
Upominamy sig o te dane, gdy? z basenu korzystaj4 mieszkaricy rolnych gmin. Zapytal, czy
podejmowane byly umowy z s4siednimi gminami na korzystanie z basenu? MoLna to zrobii na
wz6r umowy z gminq Sosnowica na korzystanie z uslug SOS * Laskach. Promocja w Bialce
mohe mie6 sens, gdy jest zlapogoda. pewnie czgS6 os6b skorzystaloby z takiej oferty.
P. Dyrektor odpowiedziil.a, 2e z budzetu doloZone zostalo ok. 800.000,- z\. OdnoSnie um6w-
nie byly podpisywane. Mieszkaricy s4siednich gmin r6wnie2 korzystaj4 z basen6w w innych
miastach i trudno jest do nawi4zania stalej wspolpracy.
Radny Srych Henryk podkreSlil, ze nas interesuj4 kwoty, ktore dokladamy do basenu, a tego
w sprawozdaniu nie ma, znaszej strony jest oczekiwanie, aby te kwoty byly jak najmniejsze. O
sprawy partnerstwa z gmtnami bgdziemy co roku pyta6.
Burmistrz podkreSlil, ze sprawozdanie jest za 2016 rok i te koszty oscyluj4 w granicach
800.000,- zl, o ile koszty ciepla czy energii s4 mniej wiEcej stale, to uderza wzrost placy
minimalnej. Problemem jest kwestia obsady ratownik6w. Nie ma chgtnych wSr6d
mieszkaric6w Parczewa i okolic.
Radny WiSniewski Adam zgadza sig, ze basen nie jest instytucj4, kt6ra ma generowa6
dochody, tylko sluzy6 spoteczenstwu, ale prawie milion zl rocznie to duzo i gdyby to rocznie
przelofic na inwestycje, to Parczew wygl4dalby inaczej. Kwestia kadrowe - moae po reformie
o3wiaty znajd1 sig chgtni do pracy ratownika. W sprawozdaniu nie jest ujgty program, do
centralizacji VAT. ktory zostal wprowadzony pod koniec 2016roku do budzetu, jako
,,Rozbudowa sieci komputerowej w budynkach szkoly".
Radny Szych Henryk zapyta\., co siE stalo, 2e w roku 2016 z najmu pomieszczeri jest tylko
6.000,- zl aw roku 2015 bylo ponad 20.000,- zl?
Dy rekto r Ko p i6 s ka odpowiedz iala, 2e inaczej zo staly zakwal i fi ko wane faktury.
P. Skarbnik wyjaSnila, 2e jest to kwestia VAI, jeSli wynajem to 23Yo VAI a jeSli usluga, 8%.
Ksiggowa6 molna i w jeden i drugi spos6b.
Radny Szych Henryk zapytal, czy konieczny jest co roku zakup odkurzacza?
P. Dyrektor odpowiedzia\a,2e ten zakup byl konieczny, gdy|jeden odkurzaczjest do niecki
duzej a drugi do niecki malej i nie s4 one wyjmowane.
Przewodnicz4cy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal sprawozdanie
pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala sprawozdanie pozytywnie jednogloSnie.

Ad. 1 3 - zdjgty z porz4dku, posiedzenia.

Ad. 14.1

Projekt uchwaly w sprawie Wralenia zgody na wsp6ldzialanie gminy Parczew z Powiatem i
innymi gminami Powiatu Parczewskiego przy realizacjr wsp6lnego zadania pod nazw4
,,Dozynki Gmin z terenu Powiatu Parczewskiego" przedstawil Burmistrz Parczewa Pawel
Kgdracki. Nadmienil, 2e co roku gminy Powiatu Parczewskiego partycypuj4 w kosztach
organizacji dozynek. Na realizacjg tego zadania proponuje siEprzeznaczg 1.500,- zl.Pozostale
gminy r6wniez solidarnie wsp6lfinansuj4 wspolnq organizacjg dozynek. W tym roku dozynki
odbEd4 sig w Sosnowicy.

poddal projektPrzewodniczqcy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospo darki i Rolnictwa
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uchwaly pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednoglosnie.

Ad.14.2 i Ad. 14.3

Projekt uchwaly w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej przedstawila p. Anna
Mak6wka - Skarbnik Gminy.
P. Skarbnik om6wila jednoczeSnie dwie uchwaly: w sprawie zmian WPF i w sprawie zmian
budzetu gminy na2077 r.

Zmiany WPF w caloSci s4 pochodnq zmian w budzecie. Wyszczeg6lnione s4 najwigksze
pozycje:
- zmtana stawki wynagrodzenia zasadniczego dla nauczy creli z 20 na 40 zl dale w skali gminy,
w 2017 roku wzrost o 131 .707 zt. Ustawa weszla w zycie z mocq obowi4zuj4c4 od I stycmia
2017,
- 194.000,- zl - wzrost dotacji na wychowanie przedszkolne;
- 300.000,- zl - wzrost wydatk6w na dokumentacjg zwiqzan4 z rewfializacj4 Miasta Parczewa.
Zmiany te znalazly odzwierciedlenie w zal. nr I do WPF. Powoduj4 one wzrost deficytu, kt6ry
planujemy pokry6 nadwyzk4 wolnych Srodkow z lat ubieglych. Powoduje to zmniejszenie
wskaZnikow o 0,3Yo.

Zmiany w budzecie gminy obejmujq zwigkszenie dochod6w o kwotg 69.927,84 zl i
zwigkszenie wydatkow o kwotE 501 .244,84 zl, co spowoduje wzrost deficytu o kwotg
431.317,00 zl.
Szczeg6lowe zmiany w dochodach obejmujqw szczeg6lnoSci:
- zmniejszenie dochodlw z tytulu zwrot6w dotacji o kwotg 2.739,49 zl (zmrana klasyfikacji)
- zmniejszenie dochod6w z tytulu dotacji celowej na dzieci 6-letnie w oddzialach
przedszkolnych szkol podstawowy ch 203.37 6,- zl
- zwigkszenie dochodow z tytulu sprzeda?y mienia w wyniku uzyskaniu vrylszych kwot w
postgpowaniu przetargolvym o 230.000,- z\ ,

- korekty deklaracji VAT-7 za rok 2012 zv",rot z tytulu podatku YNI za 2012 rok w kwocie
31.000,- zl - podobne dzialania bgdziemy prowadzid zarok20143 i2014.
- zwigkszenie dochod6w z tytulu dotacji na wychowanie przedszkolne dzieci w wieku 3-5 lat
w 2017 r. 9.366,0 zl
- zwigkszenie dochod6w z tytulu dotacji celowej na zakup dodatkowychprzezroczystych urn o
kwotg 1.300,- zl .

Zmiany w wydatkach dotycz4 migdzy innymi:
- zlikwidowania rezerwy celowej na remonty w plac6wkach oSwiatowych w kwocie 50.000,-
zl,
- zmniejszenia rezerwy na wynagrodzenia pracownik6w administracji i obslugi o 30.000,- zl,
- wycofano zadanie inwestycyjne pod nazw1 "Koncepcja zagospodarowania teren6w wzdlu?
ul. Ogrodowej - odrz. Konotopy do ul. KoScielnej" na kwotg 20.000,- zl w zwrqzku z
objgciem tego terenu obszarem rewitalizacji,
- zwigkszono Srodki na wykonanie oznakowania ulic w osiedlu ,,Przed Szpitalem" i ,,Za
Szpitalem" na kwotg 10.000,- zl,
- zabezpieczono Srodki na wykonanie remontu mostu na rzece TySmienica na drodze
TySmienica-Babianka w kwocie 20.000,- zl.
-zabezpieczono Srodki na zadanie inwestycyjne pn. ,,Dostawa i montaz czterech wiat
przystankowych w Gminie Parczew"20.000,- zl,
- zabezpieczono Srodki na opracowanie dokumentacji technicznej na czElc zadah objgtych
Lokalnym Programem Rewitalizacji Miasta Parczew na lata 2017-2023" na kwotg 350.000,-
zl, zadania te przedstawione sqw zalqczniku inwestycyjnym.
Zmiany skutkujq zwigkszeniem deficytu budzety gminy z poziomu 2.254.842,88 zl o

431.377,- zl do poziomu deficytu po zmianie 2.686.159,88 zl,ktory zostanie sfinansowany:
z kredyt6w w kwocie 1.552.800,- zlizwolnych Srodkow w kwocie 1.133.359,88 zl.
Radny Szych Henryk zastanawia sig, czy w kontekScie przebudoury drogi do Siemienia,
celowe jest w tej chwili stawianie nowej wiaty. Podobnego zdania jest radny Gofldzik
Tomasz, gdyz jeSli tej wiaty nie bylo przez 4 lata, to jak postawi sig za 2 lata to nic sig nie
stanie

.'l
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Burmistrz powiedzial, 2e wialy przy Al. Zwycigstwa t prry Bazylice s4 zdegradowane, w
Przewloce zostala zniszczona. Przy zakupie 4 wiat mamy moZliwoSi negocjacji ceny i
oszczEdzamy na transporcie.
Radny Wr6blewski Adam uwtza, ze postawienie wiaty na ul. Kolejowej poza chodnikiem nie
bgdzie przeszkadza6 w remoncie drogi.
Radna Bojko Bo2ena zauwa?yla, ze w kwocie rezerwy jest pomylka.
Zapytala te2, czy pieni4dze, kt6re zostaly ztljgte 'z rewitalizacji budynku dworca kolejowego
bgdzie moLna przeznaczyi na p. na ul. Poln4? Je6li nie bgdzie ujEta inwestycja na ul. Polnej,
nie zaglosuj e za zmianami w budzecie.
Burmistrz odpowiedzial, 2e w ci4gu najblilszych 30 dni rozstrzygnie siE, czy bgdziemy mogli
zajmowac sig rewitalizacj4 budynku dworca PKP. Zabezpreczenie tych Srodk6w da pewnoS6,
2e molemy to zrobii.
Radny Osm6lski Zygfryd nadmienil, 2e do planu rewitalizacjr zloZyl dwie karty
przedsigwzigcia: jedn4 na nieruchomoSc przy ul. Mickiewicza 37 i 37 a., drug4 na dzialkE
zabudowanq przy ul. Wojska Polskiego. Tam s4 dziatki gminne. Zapytat, kto weryfikuje te
karty, 2e dzialki te nie zostaly ujgta w planie rewitalizacji mimo 2e doskonale wpisuj4 sig w
program?
Radna Bojko Boiena zapytala o teren u zbiegu rzek Piwonii i Konotopy. Radna zglaszala ten
teren do rewitalizacji w poprzedniej kadencji i nie zostalo to ujgte, a teraz jest.

Radny Gol4b tr-ukasz stwierdzil, ze o rewitalizacji planowaliSmy roznawiai odrgbnie w
kwietniu, ateraz rozmawiamy o rewitalizacji a nie o budzecie, uwaza, ze to nie ta kolejnoSi.
Przewodnicz1cy Komisji Strategii Szych Henryk przypomnial, 2e planowali6my w
kwietniu wstgpnE oceng programu rewitalizacji. Gdy podpisywaliSmy zaproszenia na
posiedzenie komisji program byl w rozsypce i nagle, w pi4tek mamy na skrzynkach mailowych
program i zaproszenie na debatg w Srodg, po jutrzejszej sesji Rady Miejskiej. Zadania ujEte w
programie s4 juz ujgte wprojekcie zmian do budzetu, pomimo,2e Rada Miejska jeszczenie
opiniowala projektu programu rewitalizacji. Dokument jest robiony w poSpiechu i nie
mozemy dzisiaj przryjqe zmian do budzetu w zakresie zadah dotycz4cych rewitalizacji (poz.36
od I do 10).

Radny Osm6lski Zygfryd uzupelnil, 2e komitet ds rewitalizacji zostal powolany w
listopadzie, pierwsze posiedzenie odbylo sig 7 grudnia, mialy sig odbyi 2 posiedzenia robocze
komitetu a nie odbylo sig zadne.

Radny Gol4b tr ukasz zwr6cil sig do Burmistrza z pytaniem, czy je6li dzisiaj przyjmiemy,
bgdzie pan zlecal, do wykonania dokumentacji ryzykuj4c, ze coS wypadnie?
Burmistrz odpowiedzial, 2e mamy bardzo maio czasu. Bgdzie to dokument o wiele szerszy ni|
tylko to, co my, jako gmina mozemy zrealizowai, Procedowanie trwa tak dlugo, dopoki
splywaj4 informacje dotycz4ce tego obszaru i ile bySmy nie procedowali, to nie jestedmy w
stanie zaspokoi6 wszystkich potrzeb. Obszar byl jtz przedstawiany, s4 ograniczenia co do
powierzchni i iloSci os6b zamieszkuj4cych, musimy to powi4zac z czynnikami spolecznymi.
Cala gospodarka mieszkaniowa jest wyl4czona. Wydawalo sig, 2e nie bgdzie problemy z
zalewem, parkiem przy il. ll Listopada, centrum miasta, kwestia ul. Polnej. Ciqzy na nas
presja czasl), gdyl plan musi by6 przyjgty w maju.
Radny GotdzikTomasz podkre6lil, ze tu nie chodzi o kontrowersje, a o styl.
Burmistrz zapylal, kt6re zdaniem radnych zadania powinniSmy zdjqe,?

Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw zaznaczyl, ze wiele kontrowersji budzi teren
zbiegu rzek Piwonii i Konotopy, takhe teren PKP. Nie budzi zastrzeheh teren zalewu,
osiedlowy dom kultury, park przy 11 Listopada czy centrum miasta. Pozostale tereny zostaly
nam wrzucone bez uzgodnienia. Zbieg rzek bylby zrobiony dla kilku rodzin. Proponuje zwolac
sesjg na pocz4tku maja,jeSli uda siE to przeprowadzic, przyjmiemy program rewitalizacji.
Zr6bmy to tak, jak byi powinno. Nie wprowadzajmy teL wiaty na ul. Kolejowej, zr6bmy po

kolei, najpierw drogg, bo nie zawsze da sig omin4i. Jezeli przy 4 wiatach jedna bEdzie za

darmo, to dobrze, ale przy 3 cena tez powinna byc dobra.
Z-ca Burmistrza podkreSlil, ze trochg sig to skumulowalo, bo nie mozemy przesun46 terminu.
Przedstawimy wstEpn4 wersjg do konsultacji, po konsultacjach chcielibySmy zrobrc
posiedzenie komitetu i kolo polowy maja zwolad komisje i zaopiniowac ten plan. Data
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graniczna jest do korica maja.
Nastgpnie przewodnicz4cy posiedzenia poddal pod glosowanie nastgpuj4ce wnioski zgloszone

w trakcie posiedzenia:
Wniosek I - wyprowadzic zadania ujgte w poz. 36.1 - 36.10 zalqcznika inwestycyjnego .

4 glosy zaprzyjgciem wniosku,2 przeciw.
Wniosek II - na zakupie wiat przystankowych zmniejszyi z 20.000,- zl do 15.000,- zl i
wykreSlid wiatg przy ul. Kolejowej.
4 glosy za przyjgciem wnioskt,2 przeciw.
Wniosek III - pozostawii 20.000,- zl na zadanie zagospodarowanie terenu od ul. Ogrodowej
do ul. KoScielnej.
4 glosy zaprzyjgciem wniosku,2 przeciw.
Przewodniczqcy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal projekt
uchwaty w sprawie zmianw budzecie gminy pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie z zastrzeLeniem, ze na sesje

zostanie przygotowany projekt uchwaly uwzglgdniaj qcy przeglosowane wnioski - przy dw6ch
glo sach wstrz.vm uj 4cy c h

Przewodnicz4cy Rady zapytal, w jakiej lbrmie bgdzie na sesji procedowana uchwala w
sprawie zmian wieloletniej pro gnozy fi nansowej ?

Burmistrz odpowiedziil,, ze zostanie przedlolona autopoprawka do uchwaly uwzglgdniaj4ca

zmiany wynikaj4ce z autopoprawki do zmian w budzecie i w przerwie sesji bgdzie

przedstawiony projekt uchwaly z autopoprawk4 do zaopiniowania.
Radna KopiS Monika podkreSlila, 2e nie podoba jej siE parking - zatoka przy gimnazjum,

zdaniem radnej nie rozwi4ze to problemu. Podczas kontroli przeprowadzonej w gimnazjum

wydawalo sig, ze p. dyrektorowi chodzilo o co innego, zatoka to tylko polSrodek. Bgdzie to te?

zle odebrane przez spoleczeristwo, gdyz 2lata temu byla tam rewitalizacja i wygl4da to ladnie

a teraz bgdzie zrywana kostka. Radna nwaza, 2e ta zatoka bgdzie bardziej wykorzystywana
przez mieszkaric6w niz przez rodzic6w dzieci przywozonych do szkoly'

Przewodniczqcy Rady ma takie samo zdanie na ten temat. JeSli nie byloby to problemem,

proponuje wyprowadzi(, to zadania z budLetu. Takie rozwiqzanie stworzy wigcej problem6w

niz korzy(ci.
Radny WiSniewski Adam przypomniaL,2e to samo mowil na posiedzeniu Komisji OSwiaty.

Intencj4 dyrektora bylo zrobienie wjazdu na teren szkoty.

Burmistrz uwaZa, ze takie rozwiqzanie pomoze rodzicom przywolqcym dzieci do szkoly

a wprowadzenie samochod6w na teren szkoiy byloby niebezpiecme. Kostka bgdzie ta sama

a ogrodzenie bgdzie przesunigte o 1 metr. Jeldleme po placu nie byloby dobrym

rozwiqzaniem.
Glosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwaly odbgdzie sig po przedstawieniu

autopoprawki.
Ad. t4.4
Projekt uchwaly w sprawie zaciqgniEcia kredytu przedstawila p. Anna Mak6wka - Skarbnik
Gminy.
Przewodniczqcy Komisji Strategii Srych Henryk zapytal, czy w wyniku autopoprawek do

poprzednich projektow uchwal zmianie ulegnie kwota kredytu?

P. Skarbnik odpowiedziala, 2e zmianie ulegnie kwota deficytu oraz czgic, ktorq planujemy

pokryd z wolnych Srodkow, natomiast kwota kredytu nie ulegnie zmianie.

Przewodniczqcy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal projekt

uchwaty pod zaopiniowanie Komisj i.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.

Ad. 14.5
Projekt uchwaly w sprawie zmiany nazry ulicy polozonej w granicach administracyjnych

miasta P ar czew a przedstawil Bu rmist rz P ar czewa Pawel Kqd racki.
Projekt tej uchwaly dotyczy zmiany nazry ulicy Armii Ludowej.
Nadmienil, ze mieszkaricy ul. Szenwalda wystosowali petycjg, aby ul. Szenwalda nazwac tm.

Fryderyka Chopina.
Radna KopiS Monika proponuje, aby ul. Armii Ludowej ul. Brzozowa. Tam jest

t9



osiedle z ulicami, kt6re maj4 nazry drzew.
Radny Wr6blewski Adam proponuje nazwQ Zolnierzy Wyklgtych. Byloby to odzwierciedlenie
zaslug tych ludzi.
Radna KopiS Monika poopiera inicjatywg, ale lepiej, gdyby byla to jakaS wigksza ulica.
Radny Wr6blewski Adam proponuje ul. Braterstwa Broni przemianowad na Zolnierzy
Wyklgtych.
Radny WiSniewski Adam nadmienil, '2e ma przed sobq list posla Marcina Duszka, kt6ry
wywolal tg dyskusjq, ale tam byl4 wymieniona tylko ul. Armii Ludowej. Jaki byl klucz, 2e

wytypowano 3 ulice? Byi moze nazry innych ulic mogq sig mieszkaricom kojarzyc z
poprzednim ustrojem.
Burmistrz odpowiedzialt,2e te ulice byly konsultowane z IPN.
Radny WiSniewski Adam przyjEl wyjaSnienie do wiadomoSci. Zacytowal fragment wiersza
Adama Asnyka, aby kahdy indywidualnie wyci4gn4l wnioski:

,,Ale nie depczcie przeszloSci oharzy,
Choi macie sami doskonalsze wznieSi;
Na nich sig jeszcze Swigty ogiefi Larzy,
I miloSi ludzka stoi tam na straiy,
I wy winniScie im czeict"

Radna Kopi5 Monika zauwuZyla, ze mlode pokolenie nie bgdzie mialo sk4d uczy6 sig historii,
jeSli bgdziemy j4 zmieniac, ale jeSli juz musimy zmieniai nazry ulic, to niech one bgd4
neutralne.
Radny Duda Grzegorz zaproponowal nazwg Bazylego Uruskiego, Radny Golqb f-ukasz
Biskupa Tomasza Wilczyriskiego.
Radny Szych Henryk popiera nazw7 ul. Brzozowa.
Przewodniczqcy posiedzenia poddal pod glosowanie propozycjQ, aby nazwg ul. Armii Ludowej
zmieni6 na ul. Brzozow1.
Wniosek przyjgto wigkszoSci4 glos6w.
Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji poddal projekt uchwaly z
uwzgl gdnieniem przeglosowanej propozycj i pod zaopiniowanie Komi sj i.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.
Ad. 14.6
Projekt uchwaly w sprawie zmiany nazry ulicy polozonej w granicach administracyjnych
miasta Parczewa przedstawil BurmistrzParczewa Pawel Kgdracki. Projekt uchwaly dotyczy
zmiany nazry ulicy Braterstwa Broni.
Radny Duda Grzegorz zaproponowal, aby ulicy nadac nazwg Zolnierzy Wyklgtych, Radna
KopiS Monika zglosila propozycjg, aby byla to ulica o neutralnej nazwie, np. Bukowa. Radny
Gol4b f.ukasz wycofal swoj4 poprzedni4 propozycjE.
Za nazwE Zolnierzy Wyklgtych opowiedzialo sig 4 radnych, za nazw4 Bukowa - 6 radnych,
jeden glos byl wstrzymuj4cy.
Przewodniczqcy Komisji OSwiafy, Kultury, Sportu i Rekreacji poddal projekt uchwaly z
uwzglgdnieniem nazwy ul. Bukowa pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.
Ad.14.7
Projekt uchwaly w sprawie zmiany nazry ulicy polozonej w granicach administracyjnych
miasta Parczewa przedstawil Burmistrz Parczewa Pawel Kgdracki. Projekt uchwaly dotyczy
zmiany nazry ulicy Szenwalda.
Ponowil propozycjg zpetycji mieszkaric6w ulicy, aby byla to nazwa Fryderyka Chopina.
Radny WiSniewski Adam twala, ze sprawa jest bardzo istotna nale|y tak post4pii, aby nie
obrazil niczyich uczui. Pierwsza koncepcja byla ul. Agnieszki Osieckiej, ale wigkszoS6
mieszkaric6w chce, aby byla to ul. Fryderyka Chopina. Byla teL propozycja Kornela
Makuszyriskiego.
Radny sklada oficjalny wniosek, aby ulicy Szenwalda nadai nazwg Fryderyka Chopina.
Burmistrz przytoczyl treS6 petycji mieszkaricow tej ulicy.
Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji poddal projekt uchwaly z
propozycj4 nadania nazry ul. Fryderyka Chopina pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku giosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogioSnie.
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Ad. 14.8
Projekt uchwaly w sprawie nadania nazry rondu polozonemu w Parczewie przedstawil
Burmistrz Parczewa Pawel Kgdracki. Chodzi o rondo na skrzyZowaniu ulic Kolejowa -
Warszawska. Od lat nieoficjalnie funkcjonuje nazwa Mgczennikow Podlaskich. Burmistrz
proponuje, aby usankcjonowai oficjalnie tE nazwg uchwalq Rady.
Radny Gol4b Lukasz proponuje, aby doda6 w nazwie ,, Blogoslawionych", aby potem ju2 nie
zmieniac nazry.
Propozycj E przyj gto j ednogloSnie.

Przewodnicz4cy Komisji O5wiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji poddat projekt uchwaly z
uwzglgdnieniem nazwy ronda Blogoslawionych Mgczennik6w Podlaskich pod zaopiniowanie
Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.

Ad. 14.9

Projekt uchwaly w sprawie nadania nazry rondu polozonemu w Parczewie przedstawil
Burmistrz Parczewa Pawel Kgdracki. Nadmienil, Ze juL wczeSniej w dyskusji padla
propozycja, aby rondo nazwac od nazwy miasta partnerskiego Rondo Bressuire.
Radny Szych Henryk zapytal, cry wystarczy sama nazwa, czy mole dodai ,,miasta
partnerskiego" .

Z-ca Burmistrza podpowiedzial, 2e w Bressuire maj4 wiele rond i jedno z nich nosi nazwg

rondo Parczew.
Burmistrz nadmienil, ze soltys Wierzbowki p. Iwanek proponowal, aby nadai nazwg Soboru

Trydenckiego.
PrzewodniczEcy posiedzenia poddat pod zaopiniowanie wniosek, aby rondo przy ul. Polnej
nosilo nazwg Rondo Bressuire.
W wyniku glosowania wniosek zostal przyjEty jednogloSnie.

Radny Srych Henryk vwaza, ze kolejne rondo bgdzie molna nazwac rondem Soboru

Trydenckiego, albo, zgodnie zpropozyci4 radnego Golqba, b-pa Wilczyriskiego.
Przewodniczqcy Komisji OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji poddal projekt uchwaly z

uwzglgdnieniem wniosku pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.

Ad. r5.
Sprawy rozne.
Radny Wr6blewski Adam zglosil sprawg drogi wewngtrznej od Al. Jana Pawla II obok

koSciola p.w. OpatrznoSci Bozej. Tam czgsi dzialek jest wlasnoSci4 gminy, aa czgic trzeba
byloby wykupi6. Ta droga ulatwilaby komunikacj g przry koSciele a takile v'ryjazd z parkingu.

Wiemy, ze inwestycja w AL. Jana Pawla lI dotyczy( bgdzie samej jezdni, bez poboczy i miejsc
parkingowych. Gdyby ta droga powstala, rozladowaloby to tlok w momencie przyiazdu
pociqgu. Wiele argument6w przemawia zatym, aby podj46 dzialania w kierunku wykupu tych
dzialek zprzeznaczeniem na drogg.
Radna Bojko Bo2ena takze popiera tg inicjatywg. Widzi potrzebg budowy tej drogi.

Proboszczjest przychylny, trzeba byloby zrobid kalkulacjg i podj4i decyzjg.
Radny Wr6blewski Adam obliczyl,2e tamjest ok. 160 mb i ok. l0 m. szerokoSci, a wigc ok.

16 ar6w.
Radny Srych Henryk poruszyl temat z kategorii,,wstydliwych", gdyZjuz w poprzedniej

kadencji postulowal o oznaczenie dgbow papieskich przy Bazylice i przy ul. Al. Jana Pawla II.
PowinniSmy wreszcie te dEby oznacryc.
W zwi4zku z Wczerpaniem porz4dku, Przewodnicz4cy posiedzenia podzigkowal za udzial
i zamkn4l wsp6lne posiedzenie komisji.

Protokolant:
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C) Tbpolewska o Szych
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